
Handlingar till Lions Riksmöte 2012 i Gävle

Guvernörsrådets ordförande Vivianne Eriksson 
hälsar välkommen! 

1

Jag hälsar dig varmt välkommen 
till 2012 års Riksmöte i Gävle. 
Mottot för mötet är  ” Vi brinner för 
Lions ”.  

Lionklubbarna i Gävle har lagt ner ett stort 
engagemang och  mycket arbete för att 
deltagarna skall känna sig välkomna till 
Gävle och Riksmötet. Det är LC Gävle, 
LC Gävle Norra, LC Gävle Ankaret, LC 
Valbo och LC Hamrånge som står för 
arrangemanget. 

Gävle är inte bara Bocken och Brynäs 
hockey! 

Visste du  att Gävle är ett europeiskt  
centrum för geografisk informations-
teknologi, har en växande whiskyfabrik, 
högskola med specialinriktningar och 
ostkustens största containerhamn. Inte nog 
med det, fritidsutbudet står sig mycket bra 
i nationell konkurrens - symfoniorkester, 
teater, konserthus, äventyrsbad, Furuviks-
parken, travbana och Sveriges första 
motionsanläggning Hemlingbyberget.

För ett antal år sedan räknade en 
dagstidning ut att Gävle var Sveriges 
förenings- och ordenstätaste samhälle 
räknat i antal medlemskap per invånare. 
Fem av dessa föreningar är lionklubbar. 

I år blir det en del förändringar i 
riksmötesarrangemanget. Istället för 
seminarier kommer det att finnas  
informationstorg  med stationer. 

Innehåll och ämnen i informations-
stationerna blir bland annat, motionerna, 
budget och verksamhetsplan, hem-
sidor, Lions Quest, medlems- och 
ledarutveckling, LEO, Röda Fjädern, 
LCIF, Hjälpkommittén med information 
om olika projekt bland annat Morogoro 
samt Ungdomskommittén med flera.  

Nytt för i år är också utdelning av priset 
”Young Ambassador”. Ett pris till unga 
lionambassadörer i Europa. Kandidaten 
skall vara en ungdom som gjort behjär-
tansvärda insatser för andra ungdomar 
under lång tid, inte bara en punktinsats. 

Varje land har rätt att nominera en kandi-
dat och vid Europa Forum utses den vin-
nande kandidaten. Under Riksmötesför-
handlingarna  kommer Riksmötet att utse 
vår  kandidat som sedan går vidare  till 
Europa Forum. 

Försäljningen av supplies finns på plats. 
Gävleklubbarna kommer att sköta försälj-
ningen, så passa på att komplettera om 
något fattas.   

Riksmötesarrangörerna har ordnat flera in-
tressanta och mycket trevliga partnerpro-
gram. Båttur med M/S Drottning Silvia ut 
till det gamla fiskeläget Bönan, känt bland 
annat för sin goda böckling.  Järntur, med 
besök på Sveriges järnvägsmuseum som 
har en av världens finaste järnvägshisto-
riska samlingar. Ett annat program är en 
vandring genom gamla Gävle med bland 
annat besök på Gävle slott.

Jag hoppas att många delegater kommer 
till Riksmötesförhandlingarna. För den 
demokratiska processen är det viktigt 
att så många delegater och klubbar som 
möjligt är representerade vid Sveriges 
Lions högsta beslutande möte. 

På MD:s hemsida finns all information att 
ta del av kring Riksmötet. 

Än en gång hjärtligt välkomna till 
Riksmötet i Gävle!

Vivianne Eriksson
Guvernörsrådets ordförande
2011-1012



Förhandlingsordning för Lions Clubs International, Sverige, Riksmöte i Gävle 2012

§1. Guvernörsrådets ordförande förklarar förhandlingarna öppnade.

§2. Fastställande av röstlängden.

§3. Val av förste och andre ordförande.

§4. Val av två sekreterare. 

§5. Val av dels två justerare för att tillsammans med ordförande justera protokollet, dels rösträknare. 

§6. Anmälan om ärenden som skall behandlas under punkt 20, övriga ärenden.

§7. Fastställelse av förhandlingsordningen. 

§8. Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse jämte multipeldistriktets vinst- och förlusträk-
ning samt balansräkning för det verksamhetsår som avslutades den 30 juni föregående år. 

§9. Revisorernas berättelse och fråga om ansvarsfrihet. 

§10. Guvernörsrådets rapport avseende innevarande verksamhetsår fram till och med guvernörsrådets sam-
manträde i februari månad.

§11. Val av:
a. Guvernörsrådets ordförande.
b. Guvernörsrådets vice ordförande.
c. Ledamot som multipeldistriktets controller. 
d. Auktoriserat revisionsbolag samt förtroendevald revisor och ersättare .
e. Kandidat till post inom internationella styrelsen.
f.  Tre ledamöter i riksvalnämnden varav en väljs till ordförande.

§12. Handläggning av från kommittéer avgivna rapporter och betänkande

§13. Handläggning av från guvernörsrådet avgivna förslag.

§14. Handläggning av från klubbarna avgivna motioner.

§15. Presentation av tänkta aktiviteter under kommande verksamhetsår. 

§16. Presentation av övrig verksamhet under kommande verksamhetsår samt handläggning av budgetför-
slag. 

§17. Fastställande av nationell medlemsavgift. 

§18. Erbjudande om värdskap och tidpunkt för kommande Riksmöten samt beslut med anledning härav. 

§19. Presentation av kommande guvernörsråd.

§20. Övriga ärenden.

§21. Guvernörsrådets ordförande avslutar Riksmötet. 
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Årsbokslut för verksamhetsåret 2010-2011
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Rapporter
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Guvernörsrådets redogörelse för perioden 2011-07-01 - 2012-02-28

KORTFATTAD REDOGÖRELSE FÖR GUVERNÖRSRÅDET                                   
2011-07-01 - 2012-02-29 
 
Guvernörsrådet 
Guvernörsrådets ordförande Vivianne Eriksson LC, Uppsala/Disa  
DG 101-A  Mats Granath, LC Trollbäcken 
DG 101-B  Roland Thorstensson, LC Kilsbergen 
DG 101-GD  Mattias Öberg, LC Avesta 
DG 101-N  Olle Wikman, LC Ånge 
DG 101-P  Gun-Britt Karlsson, LC Jokkmokk 
DG 101-S  Hans Holst, LC Vallåkra Rydebäck 
DG 101-SM  Torgny Rönnerstad, LC Hultsfred 
DG 101-SV  Hans Hallberg, LC Falkenberg 
DG 101-U  Gunilla Persson, LC Märsta Arlanda 
DG 101-VG  Ove Söderquist, LC Åsa 
 
AU (arbetsutskottet) har haft fem protokollförda möten. AU består av GRO Vivianne Eriksson, IPGRO Sven-
Arne Wennerberg, VGRO Kent Benediktsson, Controller Björn Wahlenius  
 
Guvernörsrådssammanträden 
8 juli Convention Seattle 
20-21 augusti, Uppsala 
12-13 november Linköping 
20-21 januari Reykjavik 
25-26 februari Örebro  
 
Guvernörsrådet har deltagit i den internationella kongressen i Seattle samt vid NSR i Reykavik. Vid Europa 
Forum i Maastrich deltog GRO och VGRO, åtta distriktsguvernörer samt YED och BYED.   
 
 
Kommittén för Hjälpverksamhet 
Ordförande Alf Bakken, ledamöter Hans Catani, LC Norrtälje och Mats Torstensson, LC Luleå 
 
Sammanfattning av Morogoroprojekten 2011-07-01-2012-02-29. 
 
Utbildning 

 Ytterligare en ögonkirurg är färdig och två till är under utbildning. 
 I Gambia har två specialsjuksköterskor för ögonvård fullgjort sin tvååriga träning. 
 36 sjuksköterskor med lokal placering har fullgjort sin tremånaderskurs i primär ögonvård. 
 Samtliga har fått erforderlig medicinsk utrustning för arbetet. 
 113 byhälsoarbetare och 91 lärare har tränats för att kunna diagnostisera ögonbesvär och remittera barn 

till närmaste sjukvårdsinrättning. 
 En optiker har utbildats för att hjälpa barn med svår synnedsättning. 
 En specialsköterska har tränats i att på ett riktigt sätt förvara och vårda kirurginstrument. 

 
Infrastruktur: 

 Den nyligen uppförda operationskliniken på länslasarettet har försetts med nödvändig utrustning för tre 
ögonkirurger. 

 En optical workshop har reparerats för att ge möjlighet att tillverka glasögon men också för att där 
behandla barn med stark synnedsättning. 

 På de sex vårdcentralerna har arbetet påbörjats för att möjliggöra både ögonoperationer och akut 
mödrakirurgi genom uppförande av operationsbyggnad. Elektrifiering med hjälp av ”Solar power” 
pågår. En vårdcentral har fått anslutning till det allmänna elnätet. 
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Fältaktiviteter 
Från 2009 har fältaktiviteterna ökat stadigt tack vare tillgång till transportfordon, utbildad personal, utrustning 
och sponsorstöd till medicin förnödenheter, bränsle och traktamenten. 
I tabellen visas antalet gråstarrsoperationer, behandlade brytningsfel, antalet undersökta barn samt antalet barn 
remitterade till specialklinik i Dar-es-Salaam. 
 
År           Gråstarr      Brytningsfel   Barn     Remitterade barn       Totalt 
2009        149            664                 1034     6                                 1856 
 
2010        214           510                  932       17                               1749 
 
2011        908           3132               3588      25                               9717 
 
I kampen mot barnblindhet ingår en undersökning av 7 300 skolbarn. 27 skolor har besökts. 4 924 barn har 
undersökts varav 2 281 hade normalsyn. 1 959 behandlades på plats varav 10 stycken med mindre operationer. 
65 remitterades för vidare behandling. 192 kunde få glasögon direkt och 52 fick på länslasarettet. 
 
Mödravården 
För att minska den förödande höga mödradödligheten vid förlossningar, ett dödsfall per 100 födslar, har 
projektet utbildat ett läkarteam på varje vårdcentral. Dessa team skall kunna utföra akuta kirurgingrepp. 
Byggandet av operationslokaler har påbörjats. De sex vårdcentralerna och de 123 dispensärerna har fått 
medicinsk utrustning för att upptäcka varningssignaler under graviditeten till exempel blodtrycksmätare och 
utrustning för blodprov och äggviteprov, utrustning för de nyföddas säkerhet samt utrustning för att förhindra 
smittspridning mellan mor, barn och personal. 
 
Vattenprojektet 
Byn Melela som  har vårdcentral och skola har  under perioden fått vatten. I Duthumi, Mgolole, Masimba och 
Kibati har brunnsprojekt påbörjats. 
 
Moshiprojektet 
Projektet antogs av Sveriges Lions Riksmöte 2010 varvid man också beslöt anslå 1 050 000 kronor för 
genomförandet. Projektets syfte är att genom rehabilitering och utbildning förbättra livsvillkoren för 
funktionshindrade barn och ungdomar i nordöstra Tanzania.  Projektet sträcker sig över tre år. Som lokal 
samarbetspartner har LC Kilimanjaro fungerat med ansvar för den lokala tillsynen och fördelningen av medel. 
Från och med hösten 2011 har denna uppgift övertagits av LC Kibo. Projektet har ca ett år kvar. 
 
Mässlingsinitiativet 
GR beslutade vid guvernörsrådet i Örebro (GR5) att använda 5 basbelopp från Pengapåsen till 
Mässlingsinitiativet. Pluggannonser är framtagna tillsammans med annat grafiskt material och ligger på 
hemsidan. Vidare beslutade guvernörsrådet att ansöka hos LCI om 20 000 USD för marknadsföring. 
 
Katastrofberedskapen 
För att i någon mån lindra svälten på Afrikas Horn utlöstes Katastrofberedskapen i augusti och september med 
totalt 750 000 kronor. Tillsammans med Lions hjälpfond och landets lionklubbar har Lions bidragit med cirka 
två miljoner till de svältande på Afrikas Horn. Pengarna har gått via Lions internationella hjälpfond (LCIF).  
 
I slutet på oktober och i början på november skickade Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap (MSB) 
470 vintertält skänkta av Lions till det jordbävningsdrabbade området i östra Turkiet. 
 
Verksamhet för personer med funktionshinder 
I januari överlämnade Lions en check på 500 000 kronor till Svenska Handikappidrottsförbundet till deras 
satsning på Paralympics. 
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Oskarshamnslägret 
För fyrtionde året i rad arrangerades Oskarshamnslägret på Oskarshamns folkhögskola. I år genomfördes lägret 
med 18 deltagare (varav 4 medföljande assistenter). Som tidigare var deltagarna från olika delar av landet, med 
olika funktionshinder och med varierande bakgrund och erfarenheter. 
 
Världens Barn 
Enligt Riksmötets beslut skall Lions fortsättningsvis delta i insamlingen för Världens Barn. Mellan åren 2010 
och 2014 har Lions förmånen att vara en av de 12 organisationerna.  Under dessa fem år erhåller Lions fem 
procent av resultatet, som verksamhetsåret 2011 totalt uppgick till 65,2 miljoner. Insamlingskampanjen under 
hösten gav cirka 41 miljoner och resten från TV-gala och övriga program i radio och TV. Guvernörsrådet har 
beslutat att långsiktigt och målmedvetet satsa dessa medel på profilprojektet, barn och mödravård i Morogoro, 
Tanzania. Resultatet av insamlingen är något lägre än det budgeterade varför vårt profilprojekt inte uppnår den 
förväntade nivån på bidrag.  Det finns också möjlighet att erhålla ytterligare medel ur Radiohjälpens fond.  Lions 
har representerats i referensgruppen (styrelsen) av en medlem från Hjälpkommittén.  
 
Röda Fjädern 
Riksmötet i Visby beslutade att Lions ska genomföra en Röda Fjädern-aktivitet inom en 3-5 års period. Det 
beslutades också att insamlingen skall gå till forskning för barndiabetes.  En arbetsgrupp tillsattes i augusti 2010 
som består av tre representanter från Barndiabetesfonden och fyra från Lions.  Målsättningen är att samla in 
minst 13 milj kronor.   
 
Lions har av Barndiabetesfonden fått tillstånd att använda deras egen symbol igelkotten ”Sticke” under kampanj 
perioden. ”Sticke” symboliserar alla de tusentals stick barnen får uthärda för att ha kontroll på sin sjukdom.  
En beställningssedel med följebrev och en ”Sticke” skickades ut i mars 2011 till alla landets klubbar och 
resultatet blev beställning på cirka 22 000 stycken. Dessa kommer att levereras under maj månad 2012.  
 
Sammarbetspartner under kampanjen är RUM inom (Riksföbundet Unga Musikanter) med 40 000 medlemmar 
och över 500 orkestrar, ensembler, körer, teater- och dansgrupper. RUM finns över hela vårt avlånga land. Dess 
devis är ”Toner ger miljoner!”. Europas största cirkus ”Cirkus Skratt” kommer tillsammans med lionklubbar 
göra åtskilliga föreställningar ute i landet. Under november 2012 kommer Röda Fjädern kampanjen att synas på 
förstasidan av Tradera. 
 
Under maj 2012 får samtliga klubbar ett ”startpaket” innehållande material för att marknadsföra kampanjen. 
Broschyrer, bössgördlar, ”lathundar”, affischer i A3 och A4 kommer att finnas i paketet. Klubbarna kan också 
beställa roll-ups. På MD:s hemsida under Röda Fjädern finns bland annat idébank, beställningssedel av mer 
material etc.  Namn på distriktsansvariga för kampanjen och pressreleaser går ut till landets alla tidningar under 
våren och hösten samt pluggannonser på MD:s hemsida. 
 
Kommittén för Ungdomsverksamhet 
YED Anne-Cathrine Karlsson, LC Färingsö, BYED Nils-Erik Borgström, LC Munkedal 
Kampen mot droger: Sören Bjurström, LC Malung 
 
Den första och andra oktober hölls den sedvanliga YEC-konferensen i Stockholm. Syftet är att ge nya YEC 
utbildning och att alla MD:s YEC ska få träffa varandra och utbyta erfarenheter. Särskilt viktigt för de som 
nyligen har haft läger och för de som ska ha nästa sommar. 
 
Läger 2011 
Totalt har 82 ungdomar kommit till våra svenska läger. Ett tag var lägren överbokade, men slutresultatet efter 
sena återbud blev som väntat (max antal ungdomar på varje läger är 30). Vistelsen var tre veckor varav en vecka 
i värdfamilj före eller efter lägret. De två ungdomar som kom från Japan hade tillfälle att stanna totalt fem 
veckor i Sverige. Fem veckor får även de ungdomar som kommer från USA samt Hongkong stanna. Alla tre 
lägren erbjöd värdfamiljvecka före lägret.   
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Lions Camp Mälarvik hade 24 utländska ungdomar och tre från Sverige. En flicka från Japan  och en pojke från 
Kalifornien och en flicka från Sri Lanka, övriga var från Europa. 17 länder är representerade. Fördelning 11 
pojkar och 16 flickor. Tre deltagare var från Sverige. 
 
Lions Camp Torp hade 27 deltagare varav ingen från Sverige. Fördelningen var 18 flickor och nio pojkar. Antal 
länder var 15. En pojke från Argentina, en flicka från Japan och en pojke från USA övriga från Europa 
 
Lions Camp Viking hade 28 deltagare varav två från Sverige. 21 länder var representerade. Fördelningen var 12 
pojkar och 16 flickor.  En flicka från Vitryssland, en från Hongkong, en från Mexico, en från Indien och en från 
USA, övriga från Europa. 
 
Utresande sommaren 2012 
68 ansökningar har inkommit och den preliminära fördelningen är klar. Populära resmål är som vanligt Japan 
och USA.   
 
Kampen mot droger 
MDNO Sören Bjurström sitter i CAN:s styrelse. Arbete pågår också med att få fram en kontaktperson för 
information från CAN i varje distrikt. Vidare arbetar MDNO med att få tillstånd så att tullhundarna får bära 
Lions logo.   
 
”Young Ambassador” 
Nytt för i år är också utdelning av priset ”Young Ambassador”. Ett pris till unga lionambassadörer i Europa.  
Kandidaten skall vara en ungdom som gjort behjärtansvärda insatser för andra ungdomar under lång tid, inte bara 
en punktinsats. Varje land har rätt att nominera en kandidat och vid Europa Forum utses den vinnande 
kandidaten. Under riksmötesförhandlingarna kommer riksmötet att utse Sveriges kandidat som går vidare  till 
Europa Forum.  
 
Orkester Norden 
PGRO Lennart Fridén, som har varit ledare för Orkester Nordens sedan starten, avtackades vid NSR. Under 
mötet vid NSR i Reykjavik beslutades att Danmark övertar ledningen för Orkester Norden i fem år. Övergången 
sker vid verksamhetsårets slut. ID Per Christensen blir koordinator. Efter fem år går uppdraget vidare till 
Finland.   
 
Lions Quest  
Efterfrågan på Tillsammans-kurser fortsätter att vara relativt låg. Orsakerna kan vara flera, bland annat ekonomi, 
läroplansarbete, certifiering av lärare eller annat. Hittills under verksamhetsåret har nio kurser genomförts och 
sex stycken är inbokade. 
  
I juni kommer två centrala kurser att genomföras i Huddinge respektive Hässleholm och med anledning av detta 
har vi marknadsfört dessa kurser till skolor i berörda län. 
  
Under verksamhetsåret har Lions Quest ansökt om anslag från elva stiftelser och företag. Hittills har vi fått två 
svar, vilka tyvärr dock var avslag. Ytterligare ansökningar kommer att skickas löpande under året, då det skulle 
vara av stor betydelse för Lions Quest att få ett anslag, eftersom fler kurser då skulle kunna genomföras. 
  
En enkät har skickats till alla LQ-ansvariga runtom i landet, för att ta reda på vilka kunskaper de har och vilket 
behov de har av till exempel marknadsföringsmaterial. Alla LQ-ansvariga kommer att få ett individuellt utskick 
innehållande en DVD, produktblad om alla Tillsammans-kurser och annat material som kommer att vara dem till 
hjälp när de informerar om programmet och besöker skolor. 
 
Tack vare det adressregister vi har köpt har vi marknadsfört Lions Quest via e-post till skolor över hela landet. 
Det har gett visst gensvar och det verkar som det finns intresse bland lärarna att genomföra kurser. 
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Medlemsutveckling - Ledarskapsutveckling  
GMT Inger Löf – LC Gävle, GLT Finn Bangsgaard – LC Svansjö 
 
En positiv medlemsutveckling är viktig för Lions framtid. För att komma tillrätta med tappet av medlemmar har 
medlemsutvecklingsteam och ledarskapsutvecklingsteam sjösatts under året.  I juli månad vid verksamhetsårets 
ingång var medlemsantalet 12 413 och i början av februari var antalet 12 315.  Medlemsutvecklingen är 
fortfarande negativ, endast tre distrikt är fullvärdiga.  
 
Under året har MD:s GMT – medlemsutvecklingsteamet och GLT ledarutvecklingsteam arbetat tillsammans 
med distriktens medlems- och ledarutvecklingsansvariga. Arbetet har främst riktats mot gemensamma 
plattformar och gemensamt info- utbildningsmaterial för det fortsatta arbetet.   
 
Under tiden augusti till februari har Sveriges GMT träffats vid tre tillfällen: Kick Off i Gävle tillsammans med 
GLT, arbetshelg i Bromma samt uppföljning och fortsatt planering tillsammans med GLT i Gävle. I slutet av 
november deltog Lars Kuntze i ett seminarium i Köpenhamn tillsammans med övriga nordiska GMT ledare 
under ledning av PID Jon Bjarni Thorsteinssen. På mötet i Bromma översatte och anpassade vi programmet 
CEP (klubbens excellence process) till svenska förhållanden, med detta skall man sälja in CEP till klubbarna. Vi 
döpte även om programmet till BKP (bra klubb projekt). Allt material om detta finns att hämta på hemsidan. 
 
Under året har många distrikt satsat på ungdom, Campus klubbar, ”Ung klubb i klubben” samt LEO-klubbar. 
Eftersom många medlemmar lämnar oss av naturliga orsaker känns det väldigt viktigt att satsa på ungdom. Men 
vi behöver alla åldrar då en stor åldersspridning tyder på vitalitet. 
Samtliga distrikt arbetar mycket bra med att öka medlemsantalet. Distrikg 101-SM:s rekryteringsprogram är så 
bra att det bör testas och användas av fler. 
 
Överenskommelse mellan GLT och GMT: GMT ansvarar för information till presumtiva och utbildning av 
nyintagna medlemmar övrig utbildning ansvarar GLT för. 

GLT-gruppen har tagit fram en reviderad PowerPoint avsedd att användas vid presentation av klubben för 
presumtiva medlemmar. I skrivande stund pågår arbetet med att revidera utbildningsmaterialet för 
klubbstyrelser. Målsättningen är att detta material skall varat klart och ligga på "nätet" under detta 
verksamhetsår. 

Upptaktskonferens  genomfördes tredje – fjärde september i Gävle,  29 -30 september  Bromma, och ett 
uppföljnings- och arbetsmöte 21 – 22 januari Gävle 
 
VDG utbildning genomförs enligt plan. Tre utbildningstillfällen genomförs som hela helgutbildningar och två 
utbildningstillfällen i samband med guvernörsrådssammanträden.  
 
Angående Regional Lion Leadership Institute (Lions regionala ledarskapsinstitut), är den utbildningen planerad 
att genomföras under mars månad.  
 
LEO-medlemmar, studentmedlemmar och medlemmar under 30 år  
Vid verksamhetsårets inledning  i juli var det  55 medlemmar registrerade under 30 år . I mitten av februari har 
antalet ökat till 65 medlemmar varav 39 är registrerade som studentmedlemmar. Det fanns 17 LEO-medlemmar 
registrerade i februari. 
 
Administrativa verksamheten 
 
Kontoret 
Under året har MD:s Lions kontor och Lions Quests kontor slagits samman till ett kontor. Syftet är att på olika 
sätta effektivisera och samutnyttja befintliga resurser, både lokaler och personal.  Genom sammanslagningen var 
en befattning som kontorschef därmed möjlig att inrättas. Anders Medin tillträdde tjänsten som kontorschef den 
första september och är anställd 50 % av Lions Quest och 50 % av MD. När det gäller övrig personal så arbetar 
för Lions Quest Cynthia Lo 20% , Maud Nordell 10 % och Jan Demuth 10%.  
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I samarbetsavtal mellan multipeldistriktet och Stiftelsen Lions Quest regleras fördelning av kostnader för lokaler 
och personalresurser. Det är både ett kostnadseffektivt och kvalitetsmässigt gott samarbete som har grundlagts på 
det nya kontoret. Det kommer hela organisationen tillgodo.  
 
Ekonomi 
Multipeldistriktets rådgivande placeringsgrupp har arbetat med placering av multipeldistriktets finansiella 
tillgångar på ett så fördelaktigt sätt som möjligt vad gäller ränteintäkter samt analys av rätt placering. Man har 
placerat i långa placeringar och korta placeringar. Gruppen har följt arbetsordning för rådgivande 
placeringsgrupp och placeringspolicy för Lions multipeldistrikt 101 på ett synnerligen tillfredställande sätt. 
När det gäller ekonomifunktionen på kontoret pågår ett arbete med att effektivisera och snabba upp 
bokslutsarbetet.  
 
Extern kommunikation - PR 
Budgeten för extern kommunikation och PR är mycket liten. För att kunna komma ut i media måste det ske via 
upparbetade kanaler som ger möjlighet att få in information om Lions olika projekt utan kostnad.  
 
I samband med Lions insamling till Afrikas Horn har media bearbetats både redaktionellt och genom 
pluggannonser (pluggannonser är annonser utan kostnad när tidningar har utrymme). I redaktionell text i 
exempelvis Aftonbladet och Expressen har Lions nämnts bland organisationer som gör insatser. Pluggannonser 
har varit införda i riksmedia och lokalt.  
 
I Expressen med KvP och GT har Lions fått in pluggannonser ett flertal gånger i följd under en period (8 ggr 
under två månaders tid, snitt alltså en gång per vecka) och detta till ett marknadsvärde av totalt 64 000 kronor 
exklusive moms. 
 
 I Tidningen Land har Lions också fått in pluggannonser. Land har 565 000 läsare varje vecka över hela Sverige 
(även i storstäder om än färre där jämfört med mindre orter) Hittills har Lions fått in pluggannonser till ett 
marknadsvärde av 38 400 exklusive moms. 
 
Genom deltagandet i Världens Barn har Lions fått mycket PR, både lokalt och på riksnivå. Bland annat har Lions 
synts i TV för andra gången i Världens Barn-sammanhang. Värde uppskattningsvis en halv miljon kronor för en 
exponering i TV (TV4s priser). Detta var andra gången Lions syntes i TV, andra gången på 20 år. Första gången 
var 1989.  
 
Livskvalitepriset som Emma fick på Riksmötet 2011 har gett god och gratis PR för Sveriges Lions.  Allas, en 
veckotidning för kvinnor, hade ett reportage om Emma. Allas har en läsekrets på ca 350 000 per vecka.  

Intern kommunikation  
Varje dag uppdateras Sveriges Lions (MD:s) hemsida www.lions.se med nyheter. Likaså uppdateras varje dag 
Sveriges Lions Facebook-sida med nyheter. 463 personer gillar Sveriges Lions Facebook-sida. Vidare 
uppdateras även Twitter och mobilsidorna med en nyhet varje dag .  

Pluggannonserna och annonserna samt affischer och banners samt OH presentation över Sveriges Lions, som 
finns under fliken PR på medlemssidan (att ladda ned för klubbar och distriktens PRC, att användas i media), har 
uppdaterats i enlighet med de nya riktlinjerna från Svensk Insamlingskontroll som övervakar 90-konton. 

Tidningen  
Lions medlemstidning Lion har kommit ut med tre nummer. Tidningen har fått en uppfräschad och ny layout. 
Kontoret har träffat avtal med en annonskonsulent som har börjat sälja annonser.  
 
 
På Guvernörsrådets vägnar 
Vivianne Eriksson  
Guvernörsrådets ordförande 
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Guvernörsrådets ordförande 
2012-2013:
Kent Benediktsson  
LC Reng Höllviken 
Nominerad av distrikt: 
A,GD,N,P,S,SM,SV,VG 

Riksvalnämnden förordar:
Kent Benediktsson  
LC Reng Höllviken

Guvernörsrådets vice ordfö-
rande 2012-2013:
Lars Kuntze   
LC Oxelösund 
Nominerad av distrikt: 
A,P,SM,SV 
 
Bengt-Åke Johansson  
LC Gävle 
Nominerad av distrikt:
GD,S,U,VG 

Riksvalnämnden förordar:
Lars Kuntze   
LC Oxelösund

Förtroendevald revisor
Ordinarie 2012-2013:
Willy Lindgren   
LC Västervik  
Nominerad av distrikt: 
A,GD,SM,SV,U

Bertil Karlsson   
LC Bankeryd  
Nominerad av distrikt:
S,VG  
AVSTÅR 

Riksvalnämnden förordar:
Willy Lindgren   
LC Västervik 

Förtroendevald revisor
Ersättare 2012-2013:
Bertil Karlsson   
LC Bankeryd   
Nominerad av distrikt: 
A,GD,SV,U  

Riksvalnämnden förordar:
Bertil Karlsson   
LC Bankeryd 

Tre ledamöter i Riksval-
nämnden 2012-2013:
Göran Engström   
LC Skellefteå  
Nominerad av distrikt: 
A,GD,N,P,S,SM,SV,U,VG 
(två år i RVN), norr

Hans Folkesson   
LC Vetlanda  
Nominerad av distrikt:  
A,GD,N,P,S,SM,SV,U,VG 
(ett år i RVN), syd

Nyval ledamot, mellan
Bo Edman   
LC Simlångsdalen  
Nominerad av distrikt:  
SV  
AVSTÅR 
 
Per-Erik Josefsson   
LC Bålsta   
Nominerad av distrikt:  
U

Sven-Erik von Wachenfeldt 
LC Arvika   
Nominerad av distrikt:  
B,S,VG
 

Riksvalnämndens ordförande 
2012-2013:
Göran Engström   
LC Skellefteå 
Nominerad av distrikt: 
A,GD,N,P,S,SM,SV,U,VG
(två år i RVN)

Riksvalnämnden förordar:
Omval  
Göran Engström,  
LC Skellefteå: ordförande
 
Omval  
Hans Folkesson,  
LC Vetlanda: ledamot
 
Nyval  
Sven-Erik von Wachenfeldt  
LC Arvika ledamot, mellan

Lions Riksmöte 2014 :  
Linköping   
Zon 7, 101A  
Nominerad av distrikt:
101A

Riksvalnämnden förordar:
Linköping

Lions Riksmöte 2015
Lund   
Zon 3, 101S  
Nominerad av distrikt: 
101 S

Riksvalnämnden förordar:
Lund

Riksvalnämnden inom Lions 
Clubs International, MD 101:

Ingemar Andersson
LC Södertälje/St:a Ragnhild – 
ordförande

Göran Engström
LC Skellefteå – ledamot

Hans Folkesson
LC Vetlanda – ledamot

Nomineringar med förord av Riksvalnämnden för verksam-
hetsåret 2012-2013, MD 101 Sverige.

Befattningshavare som ska väljas av Lions Riksmöte i Gävle. 
 
Presentation av kandidaterna till posten som Guvernörsrådets ordfö-
rande och vice ordförande på sidor efter dessa nomineringar nedan. 
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Presentation av kandidat till posten 
som guvernörsrådets ordförande 

Namn: Kent Benediktsson

Bor: Höllviken

Civilstånd: Familj; gift, två vux-
na söner med familjer

Medlem i LC Reng Höllviken, 
sedan 1995

Utbildning: Kortfattat realskola, 
militärskola och polisskola.

Yrke: F.d. grafiker/kalkylator/lo-
gistiker, numera pensionär

Karriär: Kortfattat. Uppvuxen i 
Malmö, militärskola LV4, polis-
skola Malmö, konsulent vid Röda 
korset i Malmö 1972-82, Egen fö-
retagare 1982-92, anställd vid ett 
av Sveriges större grafiska företag 
1992-2008

Intressen: Kortfattat. Familj, Li-
ons interna utbildning

Uppdrag o befattningar inom 
Lions:
Klubb: Klubbmästare, AD-kassör, 
Vice president, president, klubb-
sekreterare
Distrikt: BZO, ZO, VDG, DG, 
LDC, LCIF-koordinator, medlem 
i Lions Rent Vattens projektgrupp
Deltagit i (antal):
RM 7 
NSR 2 
Europaforum 1 
Convention       1

Vad vill jag åstadkomma/göra 
som GRO: 
Jag vill arbeta för att stärka klub-
barnas inre arbete och på så sätt 
få klubbarna att öka sitt medlems-
antal, främst bland kvinnor och 
yngre personer.

Varför kandiderar jag?
Jag tycker att Lions är en helt 
fantastisk organisation att arbeta i 
och för. Vi arbetar alla lokalt för 
att kunna bistå där det behövs, 
lokalt, nationellt och fram för allt 
internationellt.

Vi är bara en organisation som 
har hela världen som arbetsfält. 
Det är viktigt för oss alla att för-
stå innebörden av Lions uppgift: 
Att genom lionklubbar engagera 
människor i frivilligt arbete i sam-
hället för att möta humanitära be-
hov, verka för fred i världen och 
främja internationell förståelse.

Det viktigaste för en GRO är att 
vara lyhörd, analyserande och in-
spirerande. Inte minst viktigt är 
det att förankra idéer och beslut 
i distrikt och klubbar så att alla 
känner gemenskap i besluten. 

Vi har bara en organisation och 
vi måste alla samarbeta och inte 
motarbeta varandra. All organisa-
tion utanför klubben är serviceor-
ganisation till klubbarna.

De viktigaste områdena för mig, 
som GRO, är att arbeta för klub-
bens inre arbete. 

Att få klubbarna att ha trivsamma 
månadsmöten, vilket skapar för-
utsättningar för att öka antalet 
medlemmar, främst kvinnor och 
yngre människor. 

Dessutom är mina skötebarn  
Lions internationella hjälpfond, 
LCIF, som påvisar Lions styrka i 
världen. 

Även vår egen verksamhet bland 
ungdomar, Lions Quest, Campus-
klubbar, vår egen katastroffond 
klappar mitt hjärta för.

Lions brukar tala om sina tre T. 
Jag har lagt till ett fjärde, som jag 
tycker är väsentligt. 

Mitt motto är därför:
Träffas – Trivas – Tjäna (Hjälpa) 
- Tillsammans 
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Presentation av kandidater till posten 
som guvernörsrådets vice ordförande 
2011-2012:

Lars Kuntze
LC Oxelösund

Jag är född 1943 i Östergötland 
bosatt i Stigtomta utanför Nykö-
ping. Gift med Kerstin och har två 
vuxna barn och fem barnbarn.

Utbildning och arbetslivserfar-
enheter:

Realexamen kompletterad • 
med vissa gymnasiebetyg.
Systemman och programme-• 
rare på två företag fram till 
1982.
Konsult och projektledare • 
inom lön och PA-områden.
Arbetsledare på Tieto/Enator • 
1992-2000.
Kontorschef på Proffice • 
2000-2004.
Projektledare och kontorsan-• 
svarig på ett belgiskt företag 
i Trollhättan för SAAB:s 
räkning 2004-2005.
Egenföretagare/konsult inom • 
lön och HR 2005-2008.
I dag marknadsansvarig på • 
min brors företag Kuntze 
Communication AB.

Har också under dessa år arbetat 
mycket med utbildning inom oli-
ka områden.

Lions:
Medlem sedan 1995 i LC • 
Oxelösund.
Klubbsekreterare, Klubbpre-• 
sident.
Zonordförande.• 
Flera uppdrag i distriktsrå-• 
det.
2008-2009 Distriktsguver-• 
nör.
Multipeldistriktets medlems-• 
ordförande 2009-2011.
GMT i distrikt 101-A , expert • 
i MDs GMT-grupp.

Jag har deltagit i ett Convention, 
två NSR- och sex Riksmöten. 
Jag har också erhållit en Melvin 
Jones.

Vad vill jag som VGRO?
Jag vill verka för att inom mul-
tipeldistriktets ledning hitta ett 
arbetsätt för kontinuitet. Alltså att 
under flera år kunna arbeta mot 
samma mål. 

Jag ser också att min uppgift som 
GRO är att få guvernörsrådet och 
de kommittéer som finns att ar-
beta tillsammans på ett för Lions 
Sveriges effektivt och förtroende-
ingivande sätt. 

I mitt arbete vill jag också verka 
för att stödja medlemsutveck-
lings- och ledarskapsutvecklings-
organisationerna (GMT och 
GLT), som i mitt tycke har en 
central roll. 

Jag anser att utbildning på alla ni-
våer inom Lions är enormt viktig.

Vi har också en uppgift att till-
sammans hitta och föra fram alla 
de kompetenta ledare som vi vet 
finns i organisationen.

Jag inser också vikten av att Lions 
syns och att vi genom PR-aktivi-
teter skall sälja Lions varumärke 
och jag vill verka för att det finns 
medel för sådana åtgärder.  

Lionrörelsen i Sverige kan ut-
vecklas till en modern hjälporga-
nisation som attraherar fler att bli 
lionmedlemmar.

Till detta vill jag bidra med min 
erfarenhet och kompetens. Det är 
av största vikt att vi får ett starkt 
guvernörsråd som kan arbeta 
tillsammans för att föra Lions 
framåt.

 

Bengtåke Johansson

Jag är gift med Marie, vi är bosatta 
i Gävle där vi båda är aktiva inom 
Lions. Vi har fem vuxna barn och 
tio barnbarn.

Efter ett mycket berikande yrkes-
liv, se nedan, gick jag i pension 
vid årsskiftet 2010/2011 och blev 
68 år i mars. Jag har nu stora möj-
ligheter att ge mer av mig själv till 
Lions!

Medlem i Lions sedan 1979 då 
jag blev medlem i LC Söderhamn 
och är sedan 2001 medlem i LC 
Gävle. 

Efter avslutad gymnasieutbild-
ning och enstaka högskolekurser 
började jag på Länsstyrelsen i 
Härnösand, senare Skatteverket. 
Efter tre års gedigen utbildning 
inom administration, ekonomi, 
skattehandläggning och revision 
jobbade jag som skattehandläg-
gare och revisor under några år. 
Jag har jobbat inom Länsstyrel-
sen, Skatteverket i 44 år och haft 
uppdrag som chef på olika nivåer 
i 28 år, första linjens chef, chef 
på högre nivåer samt som myn-
dighetschef. Jag avslutade min  
chefskarriär som informations-
chef. I dessa roller har jag haft 
ekonomi-, personal- och verk-
samhetsansvar. 

Under de sista 8 åren före min 
pensionering fick jag förmånen att 
vara projektledare för flera stora 
omorganisationer inom Skatte-
verket på såväl regional som riks-
nivå, men även i samverkanspro-
jekt med andra myndigheter och 
näringslivet. Jag har genomgått 
flera kurser inom ledarskap och 
grupputveckling samt projektle-
darutbildning. 

Självfallet ägnar jag en stor del 

av min fritid åt vår stora familj. 
Min tid i övrigt ägnar jag åt Li-
ons i olika projekt, uppdrag, resor, 
musik i alla former (sjunger i kör) 
samt spelar golf för motion och 
samvaro.  Har haft styrelseupp-
drag på distriktsnivå inom såväl 
cykel- som tennisförbundet och 
ordförande i bostadsrättsfören-
ingen där vi bor.

Inom Lions följande uppdrag:
LK, LS, LP i flera omgångar.
Kommitté- och aktivitetsansvarig 
för den aktivitet som ledde till att 
LC Söderhamn tilldelades Le-
jonkronan 1988. Erhöll MJF året 
efter för mina insatser. Har även 
tilldelats PMJF.
ZO två omgångar, DK, IR samt 
DG. En av tre representanter i 
projektgruppen för översyn av nu-
varande distriktsindelning på MD 
101-nivå. Har deltagit i 11 RM, 1 
NSR och 2 Convention.

Om ni väljer mig till VGRO så vill 
jag utöver att vara en viktig kugge 
i guvernörsrådet och AU, få möj-
lighet att skapa ett vinnande team 
tillsammans med pågående VDG. 
Jag tror att jag med mina erfaren-
heter som chef och ledare kan bi-
dra med ett bra ledarskap och har 
stora möjligheter att skapa en ef-
fektiv ledningsgrupp, ett väl fung-
erande guvernörsråd.

De viktigaste frågorna vi har 
framför oss är medlems- och le-
darskapsutvecklingen. Vi måste 
tillsammans vända den negativa 
trenden när det gäller medlems-
utvecklingen och få en positiv ut-
veckling. Vi är bra på att rekrytera 
nya medlemmar, men tappar allt-
för många som slutar på egen be-
gäran. Klubbarnas inre liv måste 
vitaliseras bl.a. genom föryngring 
och genom att vi ger varandra 
tips och idéer för att trivas i klub-
barna. Vi måste på ett bättre sätt 
identifiera och utveckla nya ledare 
inom Lions, framför allt på lokal-, 
zon- och distriktsnivå. Vi måste 
uppmuntra såväl gamla som nya 
medlemmar att delta i olika for-
mer av utbildningar inom Lions, 
såväl klubbtjänstemannautbild-
ning som ledarskapsutbildning.

Som jag ovan har nämnt har jag 
nu möjlighet, kapacitet och stor 
lust att anta utmaningen att bli en 
kommande VGRO! 
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Förslag 1.
Medel till ”Pengapåsen” 

Förslag till beslut: 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera klubbarna att betala in 75 
kronor per medlem för verksamhetsåret 2012-
2013. 

Förslag 2.
Medel till Katastrofberedskapen 

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera klubbarna att till MD 101 
betala in 150 kronor per medlem under verk-
samhetsåret 2012-2013. 

Förslag 3.
Medel till NSR-projekt  

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera klubbarna att till MD 101 
betala in 30 kronor per medlem under verk-
samhetsåret 2012-2013. 

Förslag 4.
Medel till Fonden för funktionshin-
drade 

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att: 

A. Fonden för funktionshindrade skall • 
fortsätta utdelningen av Bragdlejon 
och livskvalitetspriserna och ha möj-
lighet att komplettera med andra om-
råden efter beslut av guvernörsrådet.  

B. Fonden för funktionshindrade skall • 
fortsätta att ekonomiskt stödja tävlingar 
för ungdomar med funktionshinder.  

C. Fonden för funktionshindrade skall • 
bereda olika förslag till projekt eller stöd 
och därefter presentera förslagen för gu-
vernörsrådet som beslutar i ärendet. 
 • 
D. Rekommendera bidrag till Fonden för 
funktionshindrade med minst 20 kronor 
per medlem, varav 10 kronor skall an-
vändas som aktivt stöd till Svensk han-
dikappidrott och dess satsningar på delta-
gande i Paralympics.

Förslag 5. 
Lions Quest – Tillsammans 

Förslag till beslut:
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera att klubbarna betalar in 20 
kronor per medlem till Lions Quest kursverk-
samhet. 

 
Förslag 6. 
Ändring av texten ”Arbetsordning för 
Pengapåsen”

Nuvarande text 
Arbetsordning för Pengapåsen MD 101 

1. Kommittén för hjälpverksamhet skall 
aktivt arbeta med att söka projektidéer och 
vara mottagare av olika förslag till projekt. 
Efter utvärdering och presentation tar GR 
ett inriktningsbeslut om forstsatt utred-
ningsarbete eller förslag till Riksmötet. 

2. Kommittén för hjälpverksamhet utre-
der förutsättningarna tillsammans med 
förslagsställare och rekommenderar val av 
projekt tillsammans med budget som säker-
ställer finansieringen av projektet. 

Bidrag från LCIF får inte räknas in som en del 
av intäkterna, förrän projketet har finansiellt 
säkerställts. 

3. Årligen skall förslag på projekt för kom-
mande verksamhetsår upprättas, som fastsälls 
av Riksmötet. 

4. Målsättningen är att pengapåsen skall inne-
hålla en finansiell buffert på 1,5 miljoner kro-
nor. 

5. GR får efter förberedd bedömning av kom-
mittén för hjälpverksamet och AU fatta beslut 
om max fem basbelopp till beslutade och på-
gående projekt. 

6. Pågående projekts status skall redovisas 
för Riksmötet. 

Fet text flyttas till Arbetsordning för MD 
101, kommittén för hjälpverksamhet. 

Det åligger varje distrikt att medverka till att 
beslutade projekt kan nå sitt mål genom att 
informera och motivera klubbarna och dess 
medlemmar att bidraga efter bästa förmåga. 
Efter förslag från GR skall Kommittén för 
hjälpverksamhet utforma klara riktlinjer för 
projektledare. 

Regler och inriktning av projekt 
MD101 har en IRD för bevakande av hjälp-
verksamheten. IRC i respektive distrikt skall 
aktivt medverka till att beslutade projekt drivs 
fram mot det uppsatta målet, även tillse att 
klubbarna efter förmåga medverkar till inbe-
talning av Riksmötet rekommenderade bidrag. 
IRC skall också aktivt medverka till att de 
projekt som skall fullföljas blir presenterade i 
distriktet. Ingen skall behöva vara okunnig om 
projekt. För att IRC skall klara denna uppgift 
bereder kommittén för hjälpverksamhet och 
redaktören för The Lion fortlöpande aktuellt 
informationsmaterial. 

Kursiv text
Flyttas till Arbetsordning Multipeldistrikt/ 
Projektgrupper 

Förslag till ny text:  
Arbetsordning för Pengapåsen MD 101

1. För att säkerställa finansieringen av inter-
nationella projekt som beslutats av Riksmöte 
skall det finnas en finansiell buffert till Penga-
påsen.

2. Målsättningen är att Pengapåsen skall inne-
hålla en finansiell buffert på 1,5 miljoner kronor.  

3. Guvernörsrådet får efter förberedd bedöm-
ning av Kommittén för hjälpverksamhet och 
arbetsutskottet fatta beslut om max fem basbe-
lopp till av Riksmötet beslutade och pågående 
projekt.

4. Belopp överstigande fem basbelopp skall 
beslutas av Riksmötet.

5. Det åligger varje distrikt att medverka till 
att beslutade projekt kan nå sitt mål genom att 
informera och motivera klubbarna och dess 
medlemmar att bidra efter bästa förmåga.  

Förslag till beslut: 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
om dessa ändringar.
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Förslag 7.
Arbetsordning för Hjälpkommittén 

Kommittén skall bestå av tre ledamöter:
Ordförande tillika IRD
Ledamot handikappfrågor

Ledamot:
Ledamot väljs på tre år, första året som leda-
mot, år två som ansvarig för handikappfrågor 
och år tre som ordförande IRD.
Kommittén skall handlägga nationella och in-
ternationella hjälpprojekt och därefter presen-
tera förslagen för guvernörsrådet som beslutar 
i ärendet.
(Texten finns i arbetsordningen för MD).

Nytt: 
Kommittén skall aktivt arbeta med att söka 
projektidéer och vara mottagare av olika för-
slag till projekt.

Kommittén utreder förutsättningarna tillsam-
mans med förslagsställare och rekommenderar 
val av projekt tillsammans med förslagsställa-
re som säkerställer finansiering av projektet.

Kommittén redovisar pågående projekts status 
på Riksmötet.

En ledamot från kommittén som utses av gu-
vernörsrådet ingår i Världens Barns referens-
grupp.

Kommittén skall årligen kalla till en konferens 
för distriktens IR-ansvariga.

Kommittén skall handlägga och bereda olika 
förslag till Handikapprojekt eller Handikapp-
stöd och därefter presentera förslagen för gu-
vernörsrådet som beslutar i ärendet.

Kommittén utser livskvalitetspristagare, priset 
utdelas i samband med Riksmötet.

Kommittén utser tillsammans med represen-
tanter från Svenska handiappidrottsförbundet 
årets Bragdlejon till en manlig och en kvinnlig 
utövare av handikappidrott, som dels uppnått
idrottsresultat av bragdkaraktär och dels  
genom andra särskilt förtjänstfulla personliga
kvalifikationer och insatser varit föredöme för 
övriga handikappidrottare. Priset utdelas i 
samband med Riksmötet

En ledamot i kommittén deltar som prisutde-
lare vid Svenska Ungdomsspelen.

Förslag till beslut: 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att föra in kursiv text ovan  i arbetsordningen, 
med tillägget att GR utser ledamoten i Värl-
dens Barn på ett treårsmandat. 

Förslag 8. 
Översyn av regelverket för ”Sveriges 
bästa lionklubb”

Guvernörsrådet nr 2, 2011-08-20-21, gav 
distriktsguvernör Roland Thorstensson och 
närmast föregående distriktsguvernör Eva 
Persson i uppdrag att se över regelverket 
för ”Sveriges bästa lionklubb”. De båda 
kommer fram till att denna ”utmärkelse” 
inte ligger i tiden och bör plockas bort. 

Förslag till beslut:  

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att ta bort utmärkelsen ”Sveriges bästa lion-
klubb”.

Förslag 9.
Medlemsavgift för medlemmar under 
30 år. 

Guvernörsrådet föreslår att alla medlemmar 
under 30 år, inte enbart studentmedlemmar, 
bör debiteras samma nationella medlemsavgift 
som studentmedlemmar. 

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att alla medlemmar unde 30 år skall debiteras 
samma nationella avgift som studentmedlem-
mar. 

Förslag 10. 
Gruppförsäkring för lionmedlemmar 

Förslaget härrör från en motion från Riksmötet 2011 (motion nr 7). Den återemitterades av Riks-
mötet. Därefter har ny upphandling genomförts och inkomna offerter har granskats vad avser 
olycksfallsförsäkring för medlemmar under tjänst. Av inkomna offerter har IF det bästa förslaget 
och mest fördelaktiga pris, 6 803 kronor per år. 

Förslag till beslut: 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att antaga IF:s offert. 

OBS: På nästkommande sidor, från sidan 38, finns försäkringsvillkoren för denna 
försäkring från IF. 
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1 Vem försäkringen gäller för
Försäkringen gäller för de personer eller för de grupper av personer som anges i försäkringsbrevet om de är bosatta och folkbokförda i Sverige eller har sin 
huvudsakliga sysselsättning i Sverige.

För de personer eller de grupper av personer som inte är bosatta och folkbokförda i Sverige eller har sin huvudsakliga sysselsättning i Sverige lämnas endast 
ersättning för kostnader som ersätts eller skulle kunna ersättas om personen hade varit bosatt och folkbokförda i Sverige eller haft sin huvudsakliga 
sysselsättning i Sverige.

För den som inte är bosatt och folkbokförd i Sverige lämnas ingen ersättning för ekonomisk invaliditet eller dödsfall.

2 När försäkringen gäller
Försäkringen gäller för olycksfallsskada som inträffar under ansvarstiden om Ifs ansvar föreligger enligt försäkringsvillkoren och försäkringsbrevet.

3 Var försäkringen gäller
Försäkringen gäller i Norden.

Följande moment gäller även vid vistelse utanför Norden som är avsedd att vara högst i ett år:
medicinsk invaliditet•
ekonomisk invaliditet•
dödsfall•

4 Vad som är försäkrat
Personer är försäkrade i denna försäkring, se punkt 1.

5 Försäkringens omfattning
5.1 Vad som omfattas
Försäkringen gäller för skada orsakad av olycksfall. 

Med olycksfall menas enligt dessa försäkringsvillkor en kroppsskada som du ofrivilligt råkar ut för genom en plötslig, yttre, ofrivillig händelse, d.v.s. genom ett 
enstaka utifrån kommande våld mot kroppen.
Kroppsskada som uppkommer genom förfrysning, värmeslag eller solsting jämställs med olycksfall och anses ha inträffat den dag skadan visar sig.

Med olycksfall menas enligt dessa försäkringsvillkor inte kroppsskada orsakad av
smitta eller förgiftning genom bakterie, virus, parasit eller annat smittämne•
smitta eller förgiftning genom intagande av mat eller dryck•

Med olycksfall menas inte heller skada som godkänts av patientförsäkringen, som behandlings eller läkemedelsskada.

Inskränkningar framgår av avsnittet Begränsningar, Undantag och Restriktioner samt vad som nämns under respektive omfattning.

5.2 Läke-, rese- och tandbehandlingskostnader
5.2.1 Läkekostnader
5.2.1.1 Vad som ersätts
Ersättning lämnas för nödvändiga och skäliga kostnader för läkarvård, sjukhusvård, behandling, receptbelagd medicin och hjälpmedel som läkare föreskrivit för 
skadans läkning. Ersättning lämnas även för läkarintyg som If begärt.

Ersättning lämnas också för nödvändiga och skäliga kostnader för behandling av legitimerad sjukgymnast eller behandling av annan legitimerad vårdgivare. 

Vid sjukhusvård ersätts den del av vårdkostnaden som inte motsvarar inbesparade levnadsomkostnader.

I de nordiska länderna ersätts offentligt finansierad sjukvård. 

5.2.1.2 Ersättningstid
Ersättningstiden är maximalt tre år räknat från den dag olycksfallet inträffade.
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5.2.2 Resekostnader
5.2.2.1 Vad som ersätts
Ersättning lämnas för nödvändiga och skäliga resekostnader i samband med vård och behandling som läkare föreskrivit för skadans läkning. 

Måste särskilt transportmedel anlitas för att den försäkrade ska kunna utföra sitt ordinarie yrkesarbete, skolutbildning eller arbetsmarknadsutbildning, lämnas 
ersättning för merkostnader för resor mellan fast bostad och arbetsplatsen eller utbildningsanstalten. Merkostnader för resor mellan fast bostad och ordinarie 
arbetsplats ersätts under den akuta läkningstiden. Behovet måste styrkas av läkare.

5.2.2.2 Ersättningstid
Ersättningstiden är maximalt tre år räknat från den dag olycksfallet inträffade.

5.2.3 Tandbehandlingskostnader
5.2.3.1 Vad som ersätts
Ersättning lämnas för nödvändig och skälig behandling av tandskada vid olycksfall. Skada eller förlust på fast protes ersätts enligt samma regler som förlust eller 
skada på naturliga tänder. Detsamma gäller för löstagbar protes som när skadan inträffade var på plats i munnen.

Ersättning lämnas för den försäkrades egna kostnader om behandlingen i sin helhet omfattas av och är ersättningsbar från försäkringskassan genom den 
allmänna tandvårdsförsäkringen. Detsamma gäller för implantatbehandling.

Ersättning lämnas för en permanent behandling.

Behandling och kostnader ska godkännas av If i förväg. Nödvändig akutbehandling ersätts dock utan att If först lämnat godkännande.

5.2.3.2 Ersättningstid
Ersättning lämnas för behandling inom fem år från skadetillfället. För barn förlängs dock ersättningstiden så att behandlingen ersätts om den genomförs före 
fyllda 25 år.

5.2.3.3 Vad som inte ersätts
Försäkringen ersätter inte tandbehandlingskostnader till följd av tugg- eller bitskada.

5.3 Kristerapi
5.3.1 Vad som ersätts
Försäkringen tillhandahåller kristerapi hos legitimerad psykolog för försäkrad som får en akut psykisk kris som förorsakats av allvarlig traumatisk händelse.

All krisbehandling skall ske i Sverige. Tiden under vilken den kostnadsfria terapin tillhandahålls är begränsad till tolv månader från skadetillfället. Ersättning 
lämnas för den försäkrades nödvändiga och skäliga kostnader för resor i samband med kristerapi i Sverige.

Ifs Krisjour avgör vad som bedöms vara en akut psykisk kris.

Försäkringen tillhandahåller dessutom kristerapi för nära anhöriga vid den försäkrades dödsfall.

5.4 Merkostnader
5.4.1 Vad som ersätts
Om olycksfallet leder till behandling av läkare eller tandläkare lämnar If ersättning för: 

kläder och normalt burna tillhörigheter som skadas i samband med olycksfallet. Med personliga tillhörigheter menas tillhörigheter som en person normalt •
bär med sig. Ersättning lämnas i enlighet med Skadeståndslagen (1972:207). 
Oundvikliga merkostnader som uppstått under den akuta läkningstiden•

Här är några exempel på saker som räknas som normalt burna personliga tillhörigheter:
Armbandsklocka•
Glasögon•
Bröllopsring•
Mobiltelefon•

Den försäkrade ska spara skadade kläder och personliga tillhörigheter och skicka in dessa till If tillsammans med kvitton. Ersättning ges antingen för 
reparationskostnaden eller för nuvarande marknadsvärdet omedelbart före skadan på kläderna eller tillhörigheterna.

Det åligger den försäkrade att styrka sitt innehav enligt ovan. Om den inte försäkrade gör detta betalar If inte någon ersättning.
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5.4.2 Vad som inte ersätts
Försäkringen ersätter inte

merkostnader som du drabbas av i näringsverksamhet•
standardhöjning•
kostnader som uppkommer senare än tre år efter den akuta läkningstiden•
kostnader som uppkommer efter att en eventuell medicinsk invaliditet fastställts•

Exempel på saker som inte räknas som normalt burna personliga tillhörigheter:
Verktyg•
Kamera•
PC/Laptop.•

5.5 Rehabilitering och hjälpmedel
5.5.1 Vad som ersätts
Om olycksfallet leder till behandling av läkare eller tandläkare lämnar If ersättning för 

vård och behandling som behandlande läkare remitterat dig till•
arbetsprövning, arbetsträning och omskolning•
hjälpmedel i bostaden eller i bilen som kan lindra ett invaliditetstillstånd eller öka rörelseförmågan•
förändringar av engångskaraktär i ordinarie bostad•

Ersättning för rehabilitering uppgår till två tredjedelar av försäkringsbeloppet. Ersättning för hjälpmedel och förändringar i bostaden uppgår till en tredjedel av 
försäkringsbeloppet. 

Kostnad ersätts bara om den uppkommit inom offentlig vård eller hos vårdgivare förtecknad av Försäkringskassan eller hos vårdgivare som har avtal med 
sjukvårdshuvudman eller motsvarande i annat nordiskt land. Behandling och arvode ska i förväg godkännas av If.

5.5.2 Vad som inte ersätts
Försäkringen ersätter inte

standardhöjning•
om behovet av rehabilitering uppstått genom olycksfall i arbetet•

5.6 Medicinsk invaliditet på grund av olycksfall
5.6.1 Vad som ersätts
Om olycksfallet leder till medicinsk invaliditet, lämnas ersättning i enlighet med reglerna i detta kapitel, och enligt de försäkringsbelopp som står i 
försäkringsbrevet.

Med medicinsk invaliditet avses, av olycksfallet orsakad och, för framtiden bestående fysisk funktionsnedsättning. Funktionsnedsättningen ska objektivt kunna 
fastställas. Som medicinsk invaliditet räknas också bestående värk, klart missprydande ärr och förlust av sinnesfunktion eller inre organ. Den medicinska 
invaliditetsgraden för ärr bestäms enligt en av If fastställd tabell. Så snart den definitiva invaliditetsgraden därefter fastställts utbetalas ersättning med så stor 
del av försäkringsbeloppet som svarar mot invaliditetsgraden.

Ersättning vid invaliditet
Vid medicinsk eller ekonomisk invaliditet lämnar If enligt följande regler ersättning med en mot invaliditetsgraden svarande del av invaliditetskapitalet. 
Invaliditetsgraden bestäms på grundval av den ekonomiska invaliditeten, om sådan föreligger, annars på grundval av den medicinska invaliditeten. Bedömningen 
ska dock ske på grundval av den medicinska invaliditeten om detta leder till högre invaliditetsgrad.

Om du samtidigt har rätt till ersättning för ekonomisk invaliditet betalas endast den högsta av ersättningarna.

Ersättning vid medicinsk invaliditet
Rätt till ersättning föreligger om den skada som uppstod genom olycksfallet inom tre år orsakat mätbar medicinsk invaliditet och minst ett år förflutit från 
olycksfallet.
Anmärkning:

Om behandlingen är helt avslutad och den definitiva invaliditetsgraden kan fastställas redan innan ett år förflutit från olycksfallet, inträder dock 
ersättningsrätten och ersättning utbetalas när invaliditetsgraden fastställts.

Fastställande av den definitiva invaliditetsgraden ska om möjligt ske inom tre år från olycksfallet, men kan uppskjutas så länge detta enligt medicinsk erfarenhet 
är nödvändigt.

Ersättning betalas ut i förhållande till dels invaliditetsgraden dels åldern vid skadetillfället. Om den försäkrade vid skadetillfället fyllt 46 år, reduceras ersättningen 
med 2,5 procentenheter för varje år åldern överstiger 45 år dock längst till och med 75 års ålder.

Bedömning av medicinsk invaliditet
Den medicinska invaliditetsgraden bestäms enligt tabellverket ”Gradering av medicinsk invaliditet 2004”. 

Har genom samma olycksfall skador uppkommit på flera kroppsdelar lämnas ersättning högst efter en invaliditetsgrad motsvarande fullständig ersättning. 

Om funktionsförmågan redan tidigare var nedsatt frånräknas den tidigare medicinska invaliditetsgraden. Bestämning av den medicinska invaliditetsgraden sker 
oberoende av i vilken grad den försäkrades arbetsförmåga har nedsatts.
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5.7 Ekonomisk invaliditet på grund av olycksfall
5.7.1 Vad som ersätts
Om olycksfallet leder till ekonomisk invaliditet, lämnas ersättning i enlighet med reglerna i detta kapitel, och enligt de försäkringsbelopp som står i 
försäkringsbrevet.

Med ekonomisk invaliditet avses en för framtiden bestående nedsättning av den försäkrades arbetsförmåga med minst 50 % på grund av olycksfallet. 
Nedsättningen måste kunna fastställas objektivt.

Olycksfallet ska dessutom, innan den ekonomiska invaliditeten inträtt och inom tre år från skadedagen, ha medfört medicinsk invaliditet.

Ersättning vid invaliditet
Vid medicinsk eller ekonomisk invaliditet lämnar If enligt följande regler ersättning med en mot invaliditetsgraden svarande del av invaliditetskapitalet. 

Invaliditetsgraden bestäms på grundval av den ekonomiska invaliditeten, om sådan föreligger, annars på grundval av den medicinska invaliditeten. Bedömningen 
ska dock ske på grundval av den medicinska invaliditeten om detta leder till högre invaliditetsgrad.

Om du samtidigt har rätt till ersättning för medicinsk invaliditet betalas endast den högsta av ersättningarna.

Ersättning vid ekonomisk invaliditet
Med ekonomisk invaliditet avses en för framtiden bestående nedsättning av den försäkrades arbetsförmåga med minst 50 % på grund av olycksfallet. Rätt till 
ekonomisk invaliditet föreligger när olycksfallet enligt Ifs bedömning medfört bestående nedsättning av den försäkrades arbetsförmåga med minst 50 % och 
försäkringskassan i Sverige beviljat sjukersättning tillsvidare till minst 50 % på grund olycksfallet. Rätt att lyfta ersättningen finns dock tidigast från och med den 
dag sjukersättning tillsvidare betalas ut.

Beviljas sjukersättning tillsvidare från och med fyllda 60 år eller senare, lämnas ersättning för ekonomisk invaliditet bara om den medicinska invaliditetsgraden 
till följd av olycksfallet är 50 % eller högre. Motsvarande gäller också om den försäkrade först beviljats mindre än hel sjukersättning tillsvidare och efter fyllda 60 
år får hel sjukersättning tillsvidare. 

Om den försäkrade vid olycksfallet uppbar partiell aktivitetsersättning eller partiell sjukersättning tillsvidare, kan han högst erhålla så stor ekonomisk 
invaliditetsersättning som svarar mot förlusten av restarbetsförmågan. 

Om den försäkrade vid olycksfallet uppbar hel aktivitetsersättning eller hel sjukersättning tillsvidare, har han inte rätt till ersättning för ekonomisk invaliditet.

Ersättning betalas ut i förhållande till dels invaliditetsgraden dels åldern vid skadetillfället. Om den försäkrade vid skadetillfället fyllt 46 år, reduceras ersättningen 
med 5 procentenheter för varje år åldern överstiger 45 år.

5.8 Dödsfall
5.8.1 Vad som ersätts
Rätt till ersättning föreligger om den försäkrade avlider på grund av olycksfallet inom tre år från skadetillfället. Om det avtalade beloppet uppgår till högst 
40 000 kr utbetalas beloppet till dödsboet i form av begravningshjälp.

När det avtalade beloppet är högre än 40 000 kr gäller följande förmånstagareförordnande om inte annat anmälts till If
1. make/maka/sambo
2. barn.

Förmånstagare enligt 1 kan helt eller delvis avstå sin rätt till förmån för förmånstagare enligt 2. Om make, maka, sambo och barn saknas, utbetalas beloppet till 
den försäkrades arvingar. Om den försäkrade önskar annan förmånstagare ska detta anmälas på särskild blankett som If tillhandahåller.

5.9 Sveda och värk
5.9.1 Vad som ersätts
Försäkringen lämnar ersättning för sveda och värk om olycksfallet medfört sjukskrivning till minst 25 % under mer än 30 dagar under skadans normala akuta 
behandlings- och läkningstid. Om skadan varit svår kan ersättning lämnas oberoende av 30-dagars regel.

Ersättningen bestäms och beräknas i enlighet med av If fastställda normer för beräkning av ersättning för sveda och värk som gäller vid utbetalningstillfället. 
Ersättningen betalas ut när den akuta läkningstiden upphört.

5.10 Överfall
Överfallstillägget gäller endast inom Norden.

5.10.1 Vad som ersätts
Försäkringen gäller för det skadestånd för personskada som de försäkrade enligt 5 kap. skadeståndslagen har rätt till om de utsätts för uppsåtligt våld eller hot 
om våld. Gärningen ska utgöra brott som innefattar personskada eller sådan kränkning av den personliga integriteten som berättigar till ersättning. 

Den försäkrade ska visa att han är berättigad till skadestånd och att gärningsmannen är okänd eller inte kan betala skadestånd. Föranleder skadan åtal ska den 
försäkrade på Ifs begäran föra skadeståndstalan. If står för kostnaderna.
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5.10.2 Vad som inte ersätts
Ersättning betalas inte för skada som

de försäkrade tillfogar varandra•
uppstår då den försäkrade utan skälig anledning utsätter sig för risken att skadas•
uppstår i samband med att den försäkrade utför eller medverkar till uppsåtlig brottslig gärning.•

5.11 Begränsningar, undantag och restriktioner
Restriktionerna och undantagen kan sammanfattas enligt följande:

Enligt vad som sägs nedan i denna punkt •
Enligt vad som sägs under respektive omfattning.•

5.11.1 Begränsningar
Kostnader som ersätts eller skulle kunna ersättas från annat håll, enligt författning, avtal, förordning, försäkring eller konvention ersätts inte. 

För försäkrad som omfattas av lagen om arbetsskadeförsäkring (LAF) eller av trygghetsförsäkring vid arbetsskada (TFA) och skadan kan ersättas av LAF eller av 
TFA gäller försäkringen endast för invaliditet och dödsfall.

5.11.2 Undantag
Försäkringen gäller inte för

kostnader för privat sjukvård i Norden •

5.11.3 Restriktioner
5.11.3.1 Giltighet i krigszoner och andra farliga områden
Försäkringsskydden gäller inte när den försäkrade deltar i krig eller väpnad konflikt eller vid tjänstgöring i internationella uppdrag inom fredsbevarande 
verksamhet eller därmed förknippade uppdrag. Denna begränsning gäller inte dödsfallsskydd då den försäkrade tjänstgör i internationella uppdrag inom 
fredsbevarande verksamhet eller därmed förknippade uppdrag.

Ersättning betalas inte för skada vars uppkomst eller omfattning direkt eller indirekt orsakats av eller står i samband med krig, krigsliknande händelse, 
inbördeskrig, revolution, uppror eller upplopp. Detta undantag från ersättningsskyldighet tillämpas inte utanför Sverige inom de första 30 dagarna efter det att 
de väpnade händelserna startat, undantaget storskaligt krig, om den försäkrade har inlett sin resa innan dessa händelser tog sin början, och inte själv deltagit i 
ovan nämnda händelser. 

Detta undantag kan tas bort med ett tilläggsavtal. När undantaget har tagits bort anges detta i försäkringsbrevet. Beträffande gällande förteckning över 
krigszoner och andra farliga områden, se vår hemsida (www.if.se) eller kontakta oss

5.11.3.2 Giltighet vid atomkärnprocess
Ersättning betalas inte för skada, vars uppkomst eller omfattning har samband med atomkärnprocess.

5.11.3.3 Deltagande i idrott på elitnivå
Försäkringen gäller inte för skada som inträffar under deltagande i sport- eller idrottstävling eller träning på en nivå som inte är att räknas som motion eller 
fritidssysselsättning i normal omfattning och intensitet.

Exempel på sport och idrott som inte omfattas av försäkringen: 
deltagande i sport och idrott om du får ersättning i form av pengar eller tävlar för en prissumma•
utövande av idrott i division två eller högre eller på idrottsgymnasium eller idrottshögskola.•

Undantaget kan tas bort genom ett tilläggsavtal. Detta gäller dock inte andra grupper än grupper av sportutövare. När undantaget har tagits bort gäller 
försäkringen under deltagande i tävling eller träning oavsett nivå för den sport eller idrottsgren som anges i försäkringsbrevet.

5.11.3.4 Farliga aktiviteter
Försäkringen gäller inte för skada som inträffar genom eller på grund av:

Äventyrssporter, deltagande i expedition av ”äventyrskaraktär” eller liknande som utförs utan överinseende av auktoriserad guide.

6 Försäkringsbelopp
Försäkringsbeloppen anges i försäkringsbrevet.

7 Självrisk
Självrisker anges i försäkringsbrevet.
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Försäkringsvillkor för Olycksfall

8 Säkerhetsföreskrifter
Det finns inga speciella säkerhetsföreskrifter för denna försäkring, annat än de som anges i sektionen Säkerhetsföreskrifter i Allmänna avtalsvillkor.

9 Den försäkrades skyldigheter vid skada
Den försäkrade är skyldig att ordna så att If får ta del av journaler från sjukhus och läkare och de upplysningar och intyg som If begär för sin utredning av 
skadefallet. Om den försäkrade inte medverkar till att If får begärda handlingar och detta leder till men för If, har If rätt att göra skäligt avdrag på den ersättning 
som annars skulle ha lämnats. 

If är berättigad att genom läkare eller på annat sätt låta undersöka den försäkrades tillstånd eller annan särskild omständighet av betydelse för bedömande av 
ersättningsskyldigheten. Den försäkrade ska medverka till läkarundersökning hos en av If utsedd läkare.

Om den försäkrade motsätter sig ovanstående och det medför skada för If, kan den ersättning som annars skulle ha betalats sättas ned efter vad som är skäligt 
med hänsyn till omständigheterna. Denna regel tillämpas inte om oaktsamheten är ringa.

10 Skadevärderings- och skadeersättningsregler
Det finns inga speciella skadevärderings- och skadeersättningsregler för denna försäkring, annat än de som anges i Allmänna avtalsvillkor.
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Motion 1           
Fördelning av överskott vid Riksmöte

Från: LC Skänninge

Motivering/bakgrund: 
För att få till stånd ett större engagemang för 
Lions klubbar att engagera sig i arrangerandet 
av ett Riksmöte föreslår vi en förändring i för-
delning av överskottet. Vi vill även få med i 
Riksmötesanvisningarna att överskottet från 
Riksmötet till arrangerande klubbar skall till-
falla deras aktivitetskassa. Detta saknas i an-
visningarna.

Yrkande: Vi yrkar att upprätta en ny fördel-
ning i Riksmötesanvisningarna av överskott 
enligt följande. Första 60 000 kronor fördelas 
mellan arrangerande klubbar. Allt överskott 
över 60 000 fördelas mellan MD och arrang-
erande klubbarna på en 50/50 basis. Överskot-
tet som tillfaller arrangerande klubbar skall 
tillfalla klubbarnas aktivitetskassa.

LC: Skänninge Datum: 25-10-2011

Yttrande från distriktet:
Motion från LC Skänninge ”Fördelning av 
överskott vid Riksmöte”. 

Distriktsrådet har den 5 november behandlat 
motionen och anser att den är ett bra förslag 
som skulle skapa incitament för klubbar,zoner 
att genomföra Riksmöten med god ekonomisk 
behållning.

Distriktsrådet ställer sig bakom motionen i sin 
helhet och föreslår Riksmötet att yrka bifall till 
motionen.

Nacka 2011-11-20
Mats Granath Distriktsguvernör 101-A

Guvernörsrådet menar att med hänvisning 
till nya anvisningar, som är utfärdade för ar-
rangemang av Riksmöte, anser GR att regle-
ring av ett överskott bör prövas enligt denna 
anvisning. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen.

Motion nr 2  
Avskaffa zonerna

Från: LC Hässleholm.

Bakgrund:
I Lions internationelle president Sid L. Scruggs 
uttalande 2011-05-05 under rubriken ”nå nya 
höjdeг” görs bland annat en jämförelse mellan 
Lions sedvanliga arbetssätt och användandet 
av  autopilot. Innebörden är att vi under allt 
för lång tid har förlitat oss på autopiloten och 
bör göra en kursändring. Åtskilliga av Lions 
medlemmar i Sverige är medvetna om de 
svårigheter som finns då det är dags att tillsätta 
en пy zonordförаnde respektive biträdande 
zonоrdförande, detta syns inte minst om man i 
matrikeln tittar рå de vakanser som funnits på 
dessa poster under ett antal ar.

Vi riskerar att hamna i en situation där 
zonerna och tillhörande poster blir ett led i 
organisationen som finns till mer av tvång än 
av nytta. 

Förslag
Lions Club Hässleholm föreslår därför följande 
förändring av Lions organisation i Sverige:

Avskaffa zonerna och tillhörande •	
poster
Rapportering till distriktet sker med •	
klubbrapporter som skickas in fyra 
gånger/år enligt fastställd mall. I 
rapporterna inkluderas aktiviteter, 
ekonomi och medlemsantal. 
Klubbarna får sin information •	
via hemsidan där presidenten kan 
läsa DG-rapporten och sprida 
informationen inom klubben. 

Avslutning
I Lions Club i Hässleholm är vi självfallet 
medvetna om att Lions svenska organisation 
inte kan göra förändringar av Lions 
internationella stadgar men en organisation 
som riskerar att ses som föråldrad är inte till 
nytta till verksamheten. Vi anser därför att man 
bör arbeta för att organisationen utvecklas och 
bättre stödjеr vår kärnverksamhet - klubbarnas 
och enskilda medlemmars lokala arbete.

Föг Lions Club Hässleholm
 
Во Thiman
LP Hässleholm

Falkenberg 2011-11-21

Yttrande från distriktet:
101SV har diskuterat frågan vid DRM och 
enhälligt beslutat avstyrka motionen.

Hans Hallberg
Distriktsguvernör 101-SV

Guvernörsrådet menar att denna motion 
strider mot Lions stadgar.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 3  
Effektivare organisation i Skåne

Från: LC Åhus
   
Lions är en viktig aktör i civilsamhället, det 
lever inte längre sitt eget liv baserat på kon-
struerade gränser utan hänsyn till samhället i 
övrigt. Lions samarbetar med kommuner och 
regioner/landsting i olika projekt. Om sam-
arbetet skall fungera effektivt för båda parter 
kan organisationen inte bortse från samhällets 
administrativa indelningar. Region Skåne är 
uppdelat i två distrikt, 101-S och en mindre del 
i 101-SV. En kommun är delad med två klub-
bar i 101-S och tre klubbar i 101-SV. Detta är 
inte rationellt. LC Åhus lägger inga synpunk-
ter på vilket distrikt klubbarna skall tillhöra, 
det bör de avgöra själva. Men det är rimligt att 
klubbarna i en kommun tillhör samma zon och 
distrikt. Hur en framtida region i Sydsverige 
kommer att se ut är oklart, men Skåne är ur 
flera synpunkter ett lämpligt liondistrikt.

En motion med liknande innehåll har inläm-
nats av LC Åhus till RM i Visby 2010, vilken 
bifallits. I den fortsatta hanteringen har den 
sammanförts med en utredning om framtida 
distriktsindelning i hela multipeldistriktet, vil-
ken dock inte vunnit bifall vid RM 2011. Detta 
har fått till följd att sakfrågan i LC Åhus mo-
tion inte prövats. Frågan bör därför behandlas 
på nytt.

LC Åhus yrkar att:
Guvernörsrådet vidtar nödvändiga åtgärder för 
att skapa en effektiv organisation i Skåne
Guvernörsrådet arbetar för att Region Skåne är 
basen för ett distrikt i Skåne
Motion antagen vid klubbmöte 2011-10-27

Lions Club Åhus
Carl-Magnus Willert LP  
Roland Johansson LS

Yttrande från distriktet: 
Distriktsrådet 101S har vid möte 19/11-2011 
godkänt motionen.
Distriktsledningen har skrivit avtal med sam-
verkan med Region Skåne, kommunförbundet 
Skåne och Skånes Idrottsförbund.
Vissa lionklubbar har problem då deras kom-
mun sträcker sig in i annat liondistrikt. 

Rydebäck
Hans Holst
Distriktsguvernör 101-S 
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Guvernörsrådet menar att då Riksmötet i 
Kalmar 2010 beslöt att ”arbetsgruppen för 
översyn av distriktsindelningen” inte skulle 
fortsätta sitt arbete och att frågan om ny di-
striktsutredning inte skall bearbetas förrän 
2014-2015, bör denna motion avslås. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 4  
Förändring i samband med M-rapport 
av medlemsantalet i klubb, medlems-
matrikeln. 

Från: LC Sätila-Hyssna

Bakgrund
Inrapportering av medlemsantalet i en klubb 
sker varje månad till medlemsregistret och 
även förändringar av adressen m m. Detta görs 
varje månad av klubbens IT-ansvarige.
Sedan sker även ”kontroll” av distriktets IT-
ansvarige. Efter inrapportering av medlemsan-
talet och i samband med bekräftelse av detta 
kan ingen ändring göras förrän efter nästa må-
nadsskifte. Vi anser att detta rapporteringssys-
tem borde kunna förändras och därmed minska 
både klubbens och distriktets arbetsbörda vil-
ken kan användas till vikigare uppgifter inom
lionrörelsen.

Vi yrkar därför
Att systemet ändras så att inrapportering av 
medlemsantalet sker i samband med den verk-
liga förändringen. Alltså när antalet medlem-
mar förändras och vid förändring av adress m 
m.

Arne Johnson
Sekreterare och IT-ansvarig
LC Sätila-Hyssna

Yttrande från distriktet: 
Distriktet 101-VG
Föreslår avslag till motionen

Ove Söderquist
Distriktsguvernör 101- VG 

Guvernörsrådet menar att då GR tidigare 
behandlat frågan om månadsvisa inrapporte-
ringar och kommit fram till att klubbar i Sve-
rige i fortsättningen ska rapportera månadsvis, 
för att registret ska vara uppdaterat, bör mo-
tionen avslås. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 5   
Ändra i stadgarna angående rösträtt

Från: LC Nossebro

Vid Lions riksmöte i Kalmar 2011 förekom 
bland annat val av kandidat till post inom 
Lions internationella styrelse. Den som blev 
vald vann med en rösts övervikt, Det visade 
sig att tre delegater från distrikt 101-VG hade 
tänkt rösta på den som förlorade valet, men 
kunde ej utöva sin rösträtt då de anlände till 
riksmötet några minuter efter att röstlängden 
fastställts enligt punkt två på dagordningen. 
Dessa tre delegater fanns alltså på plats långt 
före själva valproceduren ägde rum. LC Nos-
sebro finner det orimligt att inte alla delegater 
får utöva sin rösträtt, när de är närvarande vid 
valets genomförande. Denna ordning har gällt 
tidigare och då har de röstberättigade i varje 
klubb prickats av på en lista över respektive 
klubbs antal delegater.

LC Nossebro föreslår
Att riksmötet beslutar ändra nuvarande stadgar 
så att alla delegater som är närvarande vid tid-
punkten för ett vals genomförande kan utöva 
sin rösträtt.

Nossebro 2011-10-10

Östen Byström  Bo Cerdier
President   Sekreterare 

Yttrande från distriktet: 
Distriktsrådet 101 VG tillstyrker motionen

Ove Söderquist
Distriktsguvernör 101-VG  

Guvernörsrådet menar att både motion 5 
och 6, denna motion, avser att avreglera tid-
punkten för registrering av delegater vid Riks-
mötena. En avreglering av delegatregistrering 
innebär att det vid olika omröstningar är olika 
antal delegater som är röstberättigade. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen.

Motion nr 6    
Registrera delegat under pågående 
förhandling

Flera riksmötesdelegater väljer att åka till 
Riksmötet samma dag som förhandlingarna 
hålls. Lionmedlem som vill representera sin 
klubb och vara med och påverka genom att 
rösta på Riksmötet avsätter och pengar för att 
kunna göra det. Om ”olyckan är framme” kan 
det inträffa något under resan som gör att nå-
gon inte hinner fram och registrerar sig före 
det att förhandlingarna öppnas. Hon eller han 
har då åkt förgäves eftersom registreringen 
före Riksmötets öppnande hindras igen dele-
gat från att utöva sin rätt att delta i den demo-
kratiska processen på Riksmötet. 

Måste då inte registreringen göras före Riks-
mötets öppnande för att röstningsproceduren 
ska fungera i praktiken? Enligt vår mening 
skulle det inte innebära några problem att re-
gistrera en delegat under pågående förhand-
lingar och lämna ut röstkort samt sedan omgå-
ende meddela detta till Riksmötets presidium, 
som inte behöver vidta någon annan åtgärd än 
att notera förändringen av antalet röstberätti-
gade i röstlängden.

Lion Club Tjörn yrkar:
Att 20 § andra stycket första meningen i mul-
tipeldistriktets arbetsordning ändras på så sätt 
att kravet på registrering före riksmötesför-
handlingarnas öppnande tas bort.

Tjörn i oktober 2011-12-01

Tomas Börgesson  Hasse Olsson
President   Sekreterare

Yttrande från distriktet:
Distriktsrådet 101-VG
Tillstyrker motionen

Ove Söderquist
Distriktsguvernör 101-VG 

Guvernörsrådet menar att både motion 5 
och 6, denna motion, avser att avreglera tid-
punkten för registrering av delegater vid Riks-
mötena. En avreglering av delegatregistrering 
innebär att det vid olika omröstningar är olika 
antal delegater som är röstberättigade. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen.
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Motion nr 7   
Förläng tiden för klubbar att lämna 
in motioner och slopa yttrande från 
distriktsråd

Från: LC Tjörn

Troligen är det så att de flesta av våra klubbar 
väntar med att fundera på förändringar och an-
nat som de vill motionera om till kommande 
Riksmöte till början av ett nytt verksamhetsår. 
Eftersom sista dagen för att ge in motioner 
ändrades från den 30 november till 31 oktober 
för några år sedan, minskades i realiteten mo-
tionstiden med en månad. För de klubbar som 
har sina månadsmöten i början av månaden blir 
därför den verkliga motionstiden kanske bara 
en månad vilket är en för kort tid för klubbarna 
att diskutera och förankra en idé och kanske 
också ta upp idén inom zonen.

Motionerna ska enligt arbetsordningen skickas 
till distriktsguvernören i det distrikt dit den 
motionerande klubben hör. Distriktsrådet har 
sedan fram till den 30 november på sig att yttra 
sig över motionerna till guvernörsrådet. Vår 
erfarenhet är att distriktsråden så gott som all-
tid tillstyrker motioner som lämnats in av egen 
klubb och att råden så gott som aldrig yttrar 
sig över motioner som lämnats in av klubbar 
från andra distrikt. När guvernörsrådet i sin 
tur ska behandla och yttra sig över motionerna 
har rådet normalt således motioner från ett an-
tal klubbar som samtliga är tillstyrkta av det 
egna distriktsrådet men utan yttrande från de 
övriga. Eftersom resultatet av yttrandena från 
distriktsråden således är väldigt förutsägbara 
framstår proceduren med rådens yttranden 
som onödig så den kan därför avskaffas. Gu-
vernörsrådet ska i sin tur yttra sig över alla in-
komna motioner och i sitt yttrande ta ställning 
till om en motion tillstyrks helt eller delvis, 
vilket enligt vår mening är tillräckligt för de-
legaterna på Riksmötet ska få ett bra underlag 
för sina ställningstaganden. 

Genom att avskaffa proceduren med att mo-
tioner från klubbarna ska ges in till distrikts-
råden för yttrande, kan motionstiden förlängas 
och sista datum för klubbarna att lämna in sina 
motioner kan vara den 30 november året före 
Riksmötet.

Om Riksmötet bifaller motionen krävs även 
en redaktionell ändring av paragrafens andra 
stycke.

Lions Club Tjörn yrkar:
Att 24 § första stycket i multipeldistriktets 
arbetsordning ändras på så sätt att kravet på 
yttrande över motion från distriktsrådet slopas 
och att klubbarnas möjlighet att lämna in mo-
tioner förlängs till den 30 november året före 
Riksmötet.

Tjörn i oktober 2011

Tomas Börgesson  Hasse Olsson
President   Sekreterare

Yttrande från distriktet:
Distriktsrådet 101-VG föreslår avslag till mo-
tionen.

Ove Söderquist
Distriktsguvernör 101-VG  

Guvernörsrådet menar att distriktsråden har 
en viktig funktion att fylla i Lions verksamhet 
och motionerna bör därför beredas där, enligt 
nu gällande regler. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 8  
Vi  ifrågasätter de ständigt ökade 
kostnaderna inom Lions, både natio-
nellt och internationellt

Från: LC Karlstad

 
Att det måste till besparingar på alla plan, från 
zon- till riksnivå. Det talas om svårigheten att 
rekrytera nya medlemmar. Detta förbättras 
knappast av att det varje år tillkommer nya 
kostnader, vilket gör att medlemsavgifterna 
”borde” hamna på 1 200 kronor om man ska 
representera klubben på zon-, distrikts- och 
riksmöten.

Att hela organisationen måste ses över och 
nyttja moderna kommunikationsmedel. Vi 
lever på 2000-talet, vilket inte liorörelsen gör 
administrativt!

Yrkande:
Rationalisera och reducera antalet kommittéer 
för att sänka kostnaderna.
- Att ha fler telefonkonferenser!  
- Att dra ner på besök hos klubbarna.  
- Att lägga zonmöten samtidigt med distrikts-
möten!

Aktivitetsmedel
Att konkretisera aktiviteterna! Det är bättre 
att satsa mer på enskilda aktiviteter, men som 
äпdå begränsas till insatser där medlen gör 
mest nytta.

Yrkande:
Rationalisera och reducera antalet kommittéer 
för att sänka kostnaderna, inte att ha flera kom-
mittéer för insamlingar till ändamål av samma 
karaktär.

Exempel: LCIF, Pengapåsen och Katastrofbe-
redskapen som har samma karaktär och kan 
inrymmas i samma kommitté.

Lions antidrogverksamhet ifrågasätts och vi 
föreslår att den läggs ner, eftersom många 
andra aktörer samlar in medel för detta ända-

mål. Det är bättre att lägga de medlen på annan 
befintlig aktivitet, exempelvis Lions Cancer-
forskningsfond med mer PR för detta.

Vi ser Sight First som en perfekt aktivitet, inte 
minst utåt. Små insatser som gör stor nytta.
Att de rekommenderade aktiviteterna dess-
utom i huvudsak bör vara angivna med en fast 
summa och inte med ett belopp per medlem, 
eftersom antalet P- och A-medlemmar ökar 
och de kan inte bidra vid insamlingarna.

Att aktivitetsförslag skall vara väl underbygg-
da och beredda innan de läggs fram vid Riks-
mötet för beslut. Klubbarna bör om möjligt 
få ta del av förslagen innan mötet. Därutöver 
skall inget kunna beslutas som föranleder att 
klubbarna skall åläggas att betala. Förslag som 
framförs därutöver vid mötet skall kategoriskt 
avslås.

Vi tror dessutom att de flesta klubbarna vill ge 
minst 50 % av insamlade medel lokalt. Even-
tuella kostnadsminskningar på nationell nivå 
skall givetvis komma klubbarna tillgodo!

Lions Club Karlstad
Gunnar Lindqvist, President

Yttrande från distriktet:
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2011-11-26 och fattade följande 
beslut.
Administrativa medel:
Att ha fler telefonkonferenser:Tillstyrkes.
Att minska klubbesöken. Avstyrkes med moti-
vering personlig kontakt viktig.
Att lägga zonmöten samtidigt med distrikts-
möten Avstyrkes med motivering att motionä-
ren inte förstått Lions uppbyggnad och arbets-
sätt.
Aktivitetsmedel:
Motionärens yrkande att rationalisera insam-
lingarna är redan genomfört.
Märkligt att ifrågasätta antidrogverksamhet 
med tanke på att drogmissbruket har fördubb-
lats de senaste 10-15 åren: Avstyrkes.
Att ha en fast summa istället för per medlem är 
en distriktsfråga
Alla förslag till RM finns i handlingar till RM 
i god tid: Avstyrkes.
På uppdrag av distriktsrådet Roland Thor-
stensson, distriktsguvernör 101-B

Guvernörsrådet menar att när det gäller 
sammanträden så pågår en allt mer utbredd 
telefonkonferensanvändning. När det gäller 
zonmöten tillsammans med distriktsmöten 
stämmer detta inte överens med hur Lions är 
uppbyggt. Vad gäller aktivitetsmedel delar GR 
inte motionärernas synsätt. Rekommenderade 
medel baseras på antalet medlemmar och det 
är upp till klubbarna att efter bästa förmåga 
bidra med de medel som beslutas på Riksmö-
tena. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Administrativa medel
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Motion nr 9  
Ökad transparens inom lionrörelsen

Från: LC Arboga

Lions Clubs International är en viktig interna-
tionell organisation som gör mycket gott i
världen. Det vet vi alla. Ändå förlorar lionrö-
relsen medlemmar, inte bara i Sverige utan i 
många andra länder. Bara sedan sekelskiftet 
2000 har medlemsantalet i Sverige minskat 
med cirka 20 %. Bara detta faktum borde vara 
en väckarklocka, men vid Riksmötena lyser 
frågan om lionrörelsens framtid med sin från-
varo.

Guvernörsrådets medlemmar, valda på ett år, 
deltar i en utbildning vid Convention. Men 
där saknas möjligheter att lämna motioner och 
komma med förslag. Den internationella sty-
relsens protokoll är mycket svårtillgängliga. 
Organisationsformen är mer tungrodd och mer 
ineffektiv än den kunde vara. Det finns många 
goda idéer och förslag till smidiga lösningar 
bland medlemmarna.

LC Arboga har tidigare uppmärksammat den 
internationella styrelsens resepolicy och åt-
minstone bidragit till att First Class, utom för 
sittande president, försvunnit som resealter-
nativ. Men efter den ändringen har emellertid 
resepolicyn blivit generösare och förmånligare 
både för sittande och för tidigare internationell 
president. Tidigare kunde de endast ta med sin 
partner/spouse men kan nu på Lions bekostnad 
ta med sig en vuxen person/an adult, vilken 
vuxen som helst.

LC Arbogas motion om ökad insyn i interna-
tionella styrelsens finanser antogs med ackla-
mation vid Riksmötet i Visby 2010. Men vid 
Riksmötet 2011 yrkade guvernörsrådet tyvärr 
ändå på avslag, vilket också blev Riksmötets 
beslut. 

Vi anser att Lions har mycket att vinna på om 
lionmedlemmarna får större insyn och att möj-
ligheter ges till öppna diskussioner bland an-
nat om hur vår internationella avgift bäst ska 
användas. Exempelvis borde guvernörsrådet 
utreda kostnaderna för t.ex. Convention i Se-
attle 2011: Hur många tidigare internationella 
presidenter, med eventuell följeslagare/adult, 
reste dit. På vilket slags biljett? Hur många 
hade uppdrag och hur många saknade upp-
drag?

LC Arboga kunde vid Riksmötet i Uppsala 
2009 ta del av det tvåsidiga policydokument 
som arrangörerna i Uppsala fick sig tillsänt 
från LCI. Av detta framgick exempelvis att 
den besökande, andre vice president, skulle 
hämtas på Arlanda i limousine, inte taxi, och 
han och hans hustru skulle bo i en hotellsvit, 
inte dubbelrum. Det var bara två av förhåll-
ningsorderna.

LC Arboga vill att guvernörsrådet agerar för 
större öppenhet och för större insyn i interna-
tionella styrelsens finanser eftersom makt utan 
kontroll mycket lätt riskerar att korrumperas. 

Öppna diskussioner och transparens skulle vi-
talisera hela lionrörelsen!

LC Arboga hemställer därför

• Att Riksmötet beslutar att ge Guvernörsrådet 
i uppgift att arbetar för att öka transparensen i 
hur den internationella avgiften används, t.ex. 
tar reda på exakta kostnader för 2011 års Con-
vention i Seattle och hur kostnaderna fördela-
des på olika aktiviteter.

Lions Club Arboga oktober 2011
Ove Norman, president

Yttrande från distriktet:
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2011-11-26 och fattade följande 
beslut: Avstyrkes

Motivering: Lions växer i vissa länder och 
minskar i andra. Att Lions minskar i Sverige 
beror på sjunkande intresse för föreningar/
kollektiva ideella aktiviteter, när folk får mer 
att välja mellan och inte på grund av att Lions 
inte är transparant. Lions växer i andra län-
der av samma orsak som kom Lions att starta 
och växa i Sverige. Ett behov, en vilja och en 
förmåga att hjälpa till och tillhöra en sam-
mansvetsad grupp. Lions växer där det finns 
en större andel unga med tilltagande välstånd, 
och där den ekonomiska ojämlikheten fortfa-
rande är stor.

Att man upplever det som trögt att påverka Li-
ons med motioner och förslag, så är det natur-
ligt. Lions är en mycket stor organisation och 
endast idèer och förslag, som delas av många 
kan få genomslag.

När det gäller internationella styrelsens respo-
licy skall vi komma ihåg, att Lions ute i vida 
världen, och de är många, kanske inte delar 
svenskarnas syn på resande. Den som har runt 
300 resdagar per år, som vår internationella 
president och är på resande fot till exempel 
tre veckor i sträck, behöver troligen mer än en 
resväska och skall ha mottagningar för gäster 
på hotellet.

Tänk på att Lions är stort i världen, vi tror det 
är svårt för de flesta Lions att föreställa sig den 
verkligheten. 

På uppdrag av distriktsrådet
Roland Thorstensson distriktsguvernör 101-B

Guvernörsrådet menar att då det inte går 
att inge motioner till Convention, får påver-
kan från Sveriges Lions ske på andra sätt. Ett 
sådant sätt kan vara genom en internationell 
Director (medlem i internationella styrelsen) 
som kommande år kommer att komma från 
MD 101. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion nr 10 
Ökad effektvitet i lionrörelsen

Från: LC Arboga

Lions Clubs International är en viktig interna-
tionell organisation som gör mycket gott i värl-
den. Det vet vi alla. Ändå förlorar lionrörelsen 
medlemmar, inte bara i Sverige utan i många 
andra länder. Bara sedan sekelskiftet 2000 har 
medlemsantalet i Sverige minskat med cirka 
20 %.  Bara detta faktum borde vara en väck-
arklocka men vid Riksmötena lyser frågan om 
lionsrörelsens framtid med sin frånvaro.

Guvernörsrådets medlemmar, valda på ett år, 
deltar i en utbildning vid Convention. Men 
där saknas möjligheter att lämna motioner och 
komma med förslag. Den internationella sty-
relsens protokoll är mycket svårtillgängliga. 
Organisationsformen är mer tungrodd och mer 
ineffektiv än den kunde vara. Det finns många 
goda idéer och förslag till smidiga lösningar 
bland medlemmarna.

För några år sedan skrev LC Arboga en motion 
om tvååriga distriktsguvernörskap. Motionen 
fick brett stöd, också hos det dåvarande guver-
nörsrådet. Men motionen avslogs för att den 
stred mot de internationella stadgarna.

Tvååriga distriktsguvernörskap skulle inne-
bära många fördelar genom att distriktsguver-
nörerna skulle få tid att sätta sig i arbetet och 
inte som nu tvingas avgå precis när de blivit 
förtrogna med verksamheten. De skulle hinna 
se alla möjligheter som faktiskt finns för Lions 
att nå ut och också samarbeta med närliggande 
och ”näratänkande” länder, till exempel övriga 
nordiska länderna. Pengar skulle förmodligen 
också sparas, eftersom delegationer till vartan-
nat Convention kan styrkas. Därför föreslår 
LC Arboga återigen att Guvernörsrådet borde 
arbeta för tvååriga distriktsguvernörskap.

LC Arboga hemställer därför
Att Riksmötet ger guvernörsrådet i uppdrag 
att driva frågan om tvååriga distriktsguvernör-
skap, i syfte att göra ledningen för Sveriges 
Lions effektivare och mindre kostsam.

Lions Club Arboga oktober 2011
Ove Norman, president

Yttrande från distriktet: 
Distriktrådet behandlade ovanstående motion 
vid sitt möte 2011-11-26 och fattade följande 
beslut: 

Motionen avstyrkes.
Motivering: Samma som motion 9, det strider 
mot de internationella stadgarna. 

På uppdrag av distriktsrådet
Roland Thorstensson distriktsguvernör 101-B

Guvernörsrådet erinrar att LC Arboga vid 
Riksmötet 2008, motion nr 7, framförde frågan 
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om tvåårigt mandat för DG. Motionen avslogs 
och GR fick i uppdrag att verka i motionens 
anda. GR har under verksamhetsåret tillskrivit 
LCI om en begäran att MD 101 skulle få bli ett 
försöksdistrikt att införa tvåårigt DG-mandat. 
Vid RM 2009 redovisades LCI:s negativa ytt-
rande varefter ärendet lades till handlingarna. 
Inget nytt har tillkommit sedan 2009. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå 
motionen. 
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För samhällsansvar och livskvalitét
Förord 
Lions i Sverige har under de senaste decen-
nierna tappat medlemmar. Trots detta har vi 
varit bra på att ta in nya medlemmar. Vår med-
lemsrekrytering har legat runt 10 procent per 
år medan vi har tappat 12 procent. Vad kan vi 
göra åt detta? 

Eftersom det inte är fel på vår medlemsrekry-
tering måste vi se på varför vi tappar medlem-
mar. Har vi kört fast i gamla hjulspår? Är våra 
aktiviteter inte intressanta för nya medlem-
mar? Har vi svårt att förändra vår verksamhet 
efter nya medlemmars önskemål? Använder vi 
de gamla uttrycken ”så har vi aldrig gjort” el-
ler ”så har vi alltid gjort”? Är det tid att se över 
hur vi bedriver verksamheten inom klubben? 
Har vi aktiviteter på månadsmötena, som ger 
något tillbaka till våra medlemmar? 

Lika viktigt för klubben att ha bra aktiviteter 
utåt, som ger resultat och god PR, lika viktigt 
är det att vi inom klubbarna har aktiviteter som 
ger en ”aha-upplevelse” för våra medlemmar. 
Har vi ork att förnya/förändra/förbättra vår in-
terna klubbverksamhet? 

Endast om vi kan förändra den negativa ut-
vecklingen har vi möjlighet att möta morgon-
dagens krav och möjligheter. 

Mål med verksamheten 
Vi skall fortsätta att 
Stödja vår Katastrofverksamhet genom vår 
Internationella Hjälpfond, LCIF, och vår egen 
svenska katastroffond för att förbättra levnads-
villkor för utsatta grupper. 

Stödja verksamheten för personer med funk-
tionshinder genom fortsatt stöd till handikapp-
idrotten, fortsatt stöd till funktionshindrade att 
besöka Oskarhamnslägret, att uppmärksamma 
goda förebilder bland personer med funktions-
hinder och att utse ”Bragdlejon” och utdela 
livskvalitetsutmärkelser. 

Stödja Kommittén för Hjälpverksamhet i sam-
arbetet med MSB (Myndigheten för samhälls-
skydd och beredskap) och katastroftältverk-
samheten inom Bring Quality to Life. 

Stödja internationellt ungdomsutbyte genom 
att ungdomar ges tillfälle att delta i internatio-
nella ungdomsläger i Lions regi och att arrang-
era sådana läger i Sverige 

Stödja kampen mot droger genom frivilliga 
bidrag till narkotikasökhundar. 

Stödja Lions Quest – Tillsammansprogram-
met genom att klubbarna säljer in LQ-kurser 
till skolor och idrottsföreningar. 

Fortsätta samarbetet in Radiohjälpens ”Värl-
dens Barn-insamling”.

Under året kommer Lions att arrangera en 
Röda Fjädern-kampanj till förmån för och till-
sammans med Barndiabetesfonden. 

Övrig verksamhet 
Utbildning. Vi skall återgå till den tidigare 
ordningen med 3 + 3 utbildningstillfällen för 
VDG, satsa på RLLI (Regional Lions Leader-
ship Institut), ge GLT (ledarskapsteamet) och 
GMT (medlemskapsteamet) resurser att verka 
för positiv medlemsutveckling 

Fortsätta nybildning av klubbar inom Campus 
och högskolor. 

Fortsätta utvecklingen av vår interna och ex-
terna kommunikation bland annat genom att 
utveckla hemsidor med en nytillsatt IT-grupp 
och att utge tidningen LION med 6 nummer 
per år. 

Kontinuerligt informera om projekt som be-
drivs av klubbar, distrikt och MD inom och 
utom landet. 

Slutord 
All uppräknad verksamhet kan endast genom-
föras genom klubbarnas och medlemmarnas 
lojala, och efter bästa förmåga, vilja att hjälpa. 
Utan detta stöd går det inte att genomföra des-
sa verksamheter. Det får inte heller bli så att de 
centrala aktiviteterna/verksamheterna tar ifrån 
klubbarna att fritt få välja vad de vill stödja. 
Dock skall vi inte förglömma, att vi är en  
organisation med en global inriktning och att 
vi alla är med i denna stora familj



Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2012-2013

50

Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2012-2013

Lions Clubs International MD 101

Administrativ Årsbudget 2012-2013
Antal medlemmar 12600
Medlemsavgift 285/142

Intäkter
Nationella avgifter 3562400 a.
Försäljning 550000 b.
Handboken 125000 c.
Tidningen Lion 514100 d.
Stim/Sami 176000 e.
Annonsförsäljning The Lion 18000 f.
Anm avgifter  seminarier 70000 g.
Öv. ersättningar och intäkter 334000 h.

5349500
Kostnader
Varor -279500 i.
Guvernörsrådsordförande -84000 k.
Vice Guvernörsrådsordförande -44000 k.
Guvernörsrådsmöten -174000 k.
Arbetsutskottet -88000 k.
IT -73000 m.
Riksmöten -335000 n.
Nordiskt samrådsmöte/NSR -150000 m.
Europaforum -143000 m.
Convention -96000 m.
Övriga kommittér -24000 o.
GMT & GLT -139000 p.
VDG utbildning & RLLI -257000 p.
IR/HJ -71000 p.
Ungdfomskommittén -74000 p.
Riksvalnämnden -32000 p.
PR- & Distrikskassörer -86000 p.
Tidningen Lion -421000 r.
Stim/Sami -176000 s.
Handboken -125000 t.
Personal -1803000 u.
Administration -697000 v.
Summa Kostnader -5371500

Resultat före avskrivningar -22000

Kostnader för avskrivningar och avsättningar -18000
Finansiella intäkter och kostnader 40000

22000

Resultat 0 0



Noter

a. Nationella avgifter baserat på 12600 medlemmar varav 200 är familjemedlemmar.
b. Bruttointäkt av varuförsäljning.
c. Bruttointäkt av Handboksförsäljning.
d. Ersättning med 6 USD/medlem.
e. Bruttointäkt
f. Annonsförsäljning till The Lion
g. Schablonmässig avgift som debiteras distrikten för seminarier och utbildning.
h. Övriga intäkter
i. Varuinköp.
k. Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. Ersättningar
n .Arrangörsbidrag till Riksmöten
m Fastställd policies vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. Ersättningar.
o. Tidningskommittén, Stadgesekreteraren samt HRO
p .Avsatta medel för kommittéers verksamhet enligt stadgar, arbetsordning och Guvernörsrådet.
r. Tryckkostnad och distibution.
s. Kostnad till Stim/Sami
t. Tryckkostnad för Handboken
u .Lönekostnader inkl. socialakostnader samt kostnadesersättningar.
v. Driftskostnader av MD:s kontor,revision,förvaltning samt oförutsedda kostnader.

Förslag till Beslut:
A). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget.
B). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften
Till 285:00.
För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 285,00 per år .Upp till
fyra ytterligare kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma
klubb betalar 142,00 per år.
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Program 

Torsdag 17 maj

08.30-11.30 Guvernörsrådsmöte, Scandic Väst
 
11.30-13.00 Lunch, Scandic Väst 

11.30-13.00 Hedersrådets möte och lunch, Scandic Väst 

 
 
08.30-17.00 Registrering, Läkerol Arena, Foajen
 
09.00-17.00 Försäljning Supplies, Läkerol Arena, Foajen
 
09.00-17.00 Utställningar, Läkerol Arena, Foajen

10.00-12.00 Informationstorg, Läkerol Arena, Västra kor-
ridoren
 
  
      LUNCH kan köpas på Läkerol Arena 
 

13.30-14.30 vIP Wayne Madden, Läkerol Arena, Hallen 

15.00-16.00 W Madden möter DG elekt, Läkerol Arena, 
Strömsbro 

14.30-16.30 Informationstorg, Läkerol Arena, Västra kor-
ridoren 

18.00-20.00 Invigning Läkerol Arena, Hallen 

20.00-00.00 Välkomstparty, Läkerol Arena, Hallen  Musik: 
Lion Band 

Fredag 18 maj

07.30-08.30 Registrering, Läkerol Arena, Foajen 

08.00-16.00 Utställningar, Läkerol Arena, Foajen 

08.00-15-00 Försäljning Supplies, Läkerol Arena, Foajen 

08.30-12.00 Riksmötesförhandlingar Läkerol Arena, 
Hallen 

09.15-15.00 Partnerprogram  

12.00-13.00 Arbetslunch, Läkerol Arena, Restaurangen 

13.00-16.00 Riksmötesförhandlingar, Läkerol Arena, 
Hallen 

18.45-19.30 Melvin Jones-mottagning, Läkerol Arena, 
VIP-baren Talare: ID Gudrun Yngvasdottir 

19.30-01.00 Bankett, Läkerol Arena, Hallen 

Lördag 19 maj

09.00-12.00 Guvernörsrådsmöte, Scandic Väst 

12.00-13.00 Lunch, Scandic Väst

 

Onsdag 16 maj
16.00-18.00 Registrering, Scandic Väst och Scandic CH 

Avsändare: 
Lions Clubs International, Sverige 
Geijersvägen 24 
112 44 Stockholm

B-posttidning


